

30 juni 2026

Oorspronkelijke taal: Nederlands

COI FOCUS

PERU

Seksuele en genderminderheden

Disclaimer:

Dit COI-product is, overeenkomstig de [richtlijnen van de Europese Unie](#) voor de behandeling van informatie over herkomstlanden van april 2008 en de van kracht zijnde wettelijke bepalingen, opgesteld door Cedoca, de dienst die binnen het Commissariaat-generaal voor de Vluchtelingen en de Staatlozen (CGVS) verantwoordelijk is voor onderzoek naar informatie over herkomstlanden. Het document levert informatie voor de behandeling van individuele verzoeken om internationale bescherming. Het bevat geen beleidsrichtlijnen of opinies en velt geen oordeel over de grond van het verzoek om internationale bescherming.

Dit document, opgesteld binnen een afgesproken tijdbestek, steunt op een zo ruim mogelijke waaier aan zorgvuldig geselecteerde publieke informatie met bijzondere aandacht voor de toetsing en kruiscontrole van de bronnen. Cedoca probeert alle relevante aspecten van het onderwerp van dit COI-product te behandelen, maar de informatie in dit document is niet noodzakelijk exhaustief. Als dit document bepaalde gebeurtenissen, personen of organisaties niet vernoemt, betekent dit niet dat ze niet hebben plaatsgevonden of niet bestaan. Alle gebruikte bronnen krijgen een gedetailleerde bronvermelding.

This COI product was produced by Cedoca, the country of origin information research unit of the Office of the Commissioner General for Refugees and Stateless Persons (CGRS). It follows the [Common EU Guidelines](#) for processing country of origin information (April 2008) and was drafted in accordance with applicable legal provisions. It aims to provide information for the processing of individual applications for international protection. It does not contain policy guidelines or opinions and does not pass judgment on the merits of applications for international protection.

This report was prepared within an allotted timeframe, using a wide range of carefully selected public information with a constant attention to crosschecking sources. While Cedoca has endeavoured to cover all aspects relevant to the subject of this COI report, the information provided is not necessarily exhaustive. The absence of a specific event, person or organisation from this report should not be taken to imply that the event did not take place or that the person or organisation does not exist. All sources are referenced.

Samenvatting

Peru bevindt zich in het verkiezingsjaar 2026 op een kantelpunt. Een decennium van politieke instabiliteit, met opeenvolgende presidentswissels en corruptieschandalen, heeft de democratie onder druk gezet en de opkomst van de georganiseerde criminaliteit in de hand gewerkt. Sinds 2021 domineert een conservatief blok het Congres, met onder meer de partij Renovación Popular, die een uitgesproken antigenderagenda voert. De partij biedt een politiek platform aan de conservatieve beweging die zich de afgelopen jaren heeft ontwikkeld in het land. Op de sociale media worden complottheorieën en homofobe boodschappen verspreid, wat de steun voor lgbt-rechten heeft doen afnemen. In het publieke debat en tijdens de verkiezingscampagne van begin 2026 krijgen lgbt-thema's nauwelijks aandacht.

Peru loopt in de regio achter op het gebied van rechten voor seksuele en genderminderheden. Wetsvoorstellen voor het homohuwelijk of wettelijke partnerschappen tussen personen van hetzelfde geslacht zijn tot dusver gestrand in het Congres. Ook bestaat er geen genderidentiteitswet. Trans personen die hun naam of geslacht op identiteitsdocumenten willen aanpassen, moeten daarvoor een duur, omslachtig en langdurig gerechtelijk proces doorlopen. Rechters eisen daarbij vaak dat de betrokken personen genderbevestigende operaties hebben ondergaan. In 2024 veroorzaakt de regering-Boluarte controverse door trans identiteiten in een presidentieel decreet te classificeren als psychische aandoeningen. Het Hooggerechtshof verklaart het decreet in 2026 ongrondwettelijk. In het onderzochte tijdsbestek neemt het Congres wetten aan die lgbt-rechten inperken, zoals een verbod op genderneutrale taal in scholen en een wet die trans personen verbiedt toiletten te gebruiken die passen bij hun genderidentiteit. Hoewel Peru geen wet heeft tegen haatmisdrijven, heeft het wel een wettelijk kader tegen discriminatie op basis van seksuele oriëntatie en genderidentiteit. In de praktijk blijven geweld en discriminatie ingegeven door vooroordelen tegen de lgbt-gemeenschap vaak onbestraft. Eind 2025 worden drie politieagenten veroordeeld voor foltering van een homoseksuele man die nu als trans vrouw leeft. De uitspraak volgt op een historisch arrest van het Inter-Amerikaans Hof voor de Rechten van de Mens. De politie is in het verleden vaak genoemd als dader van intimidatie en mishandeling van lgbt-personen.

In een samenleving met een diepgewortelde machocultuur, worden lgbt-personen geconfronteerd met uiteenlopende vormen van discriminatie en geweld. Conversiepraktijken vinden nog steeds plaats in medische en religieuze contexten, ondanks een verbod. Er zijn weinig (recente) cijfers beschikbaar over geweld tegen seksuele en genderminderheden in Peru. Lgbt-personen die niet in Lima en Callao wonen, rapporteren in 2025 meer discriminatie en geweld. Vooral trans vrouwen zijn extra kwetbaar voor gewelddelicten. In 2023 waren trans vrouwen die sekswerk doen, het doelwit van afpersing en moorden door georganiseerde misdaadgroepen. In 2024 namen dergelijke moorden af. Discriminatie treft seksuele en genderminderheden op verschillende vlakken. Binnen families, op de werkvloer en op school ervaren zij uitsluiting en vijandigheid, wat leidt tot schooluitval, hoge werkloosheidscijfers (vooral bij trans personen) en mentale gezondheidsproblemen. Op vlak van gezondheidszorg ondervinden vooral trans personen grote barrières. De uitrol van een protocol voor hiv-behandeling, hormoontherapie en mentale gezondheidszorg voor trans vrouwen verloopt moeizaam en is ook weinig bekend onder deze doelgroep. Bovendien kampen ziekenhuizen regelmatig met tekorten aan hiv/aids-medicijnen die de staat gratis moet voorzien. Volgens de directeur van de toonaangevende ngo Promsex krijgen medicijnen die specifiek bestemd zijn voor de lgbt-gemeenschap geen prioriteit.

Ondanks de groei in omvang en betekenis van de Pride-marsen (met 40.000 deelnemers in Lima in 2025), proberen de lokale autoriteiten in Lima dit evenement steeds vaker te dwarsbomen. Lgbt-activisten worden gestigmatiseerd en fysiek aangevallen. Daarnaast bemoeilijkt een wetshervorming de internationale financiering van ngo's die slachtoffers van mensenrechtenschendingen bijstaan.

Summary

Peru is at a turning point ahead of the 2026 election. A decade of political instability, marked by frequent presidential changes and corruption scandals, has put democracy under strain and fuelled the rise of organised crime. Since 2021, a conservative bloc has dominated Congress, including the Renovación Popular party, which pursues a staunchly anti-gender agenda. The party provides a political platform for the conservative movement that has developed in the country in recent years. Conspiracy theories and homophobic messages are being spread on social media, which has led to a decline in support for LGBT rights. LGBT issues have received very little attention in recent public debate and during the election campaign in early 2026.

Peru lags behind other countries in the region regarding the rights of sexual and gender minorities. Bills on same-sex marriage and civil partnerships have stalled in Congress so far. There is also no gender identity law. Trans people who wish to change their name or gender on identity documents must undergo an expensive, arduous and lengthy legal process to do so. Judges often require individuals to have undergone gender-affirming surgery. In 2024, the Boluarte government caused controversy when it classified transgender identities as mental health conditions in a presidential decree. In 2026, the Supreme Court declared the decree to be unconstitutional. During the period under review, Congress passed laws restricting LGBT rights, such as a ban on gender-neutral language in schools and a law prohibiting trans people from using toilets that correspond to their gender identity. Although Peru does not have a hate crime law, it does have a legal framework that protects against discrimination on the grounds of sexual orientation and gender identity. In practice, however, violence and discrimination against the LGBT community, motivated by prejudice, often go unpunished. At the end of 2025, three police officers were convicted of torturing a gay man who now lives as a trans woman. The verdict follows a landmark ruling by the Inter-American Court of Human Rights. In the past, the police have often been accused of intimidating and abusing LGBT people.

In a society with a deeply rooted macho culture, LGBT people face various forms of discrimination and violence. Despite a ban, conversion practices still take place in medical and religious contexts. There are few recent figures available on violence against sexual and gender minorities in Peru. In 2025, LGBT people living outside Lima and Callao reported higher levels of discrimination and violence. Trans women in particular are vulnerable to violent crime. In 2023, trans women working in the sex industry were targeted by organised crime groups for extortion and murder. Such murders decreased in 2024. Discrimination affects sexual and gender minorities in various areas. Within families, in the workplace and at school, they experience exclusion and hostility, leading to school dropout, high unemployment rates (particularly among trans people) and mental health problems. In terms of healthcare, trans people in particular face significant barriers. The implementation of a protocol for HIV treatment, hormone therapy and mental healthcare for trans women is proving difficult and remains largely unknown among the targeted group. Furthermore, hospitals often experience shortages of free HIV/AIDS medication that the state is required to provide. According to the director of the leading NGO Promsex, medicines intended specifically for the LGBT community are not prioritised.

Despite the growth in size and significance of Pride marches (with 40,000 participants in Lima in 2025), the local authorities in Lima are increasingly attempting to obstruct this event. LGBT+ activists are stigmatised and physically attacked. Furthermore, legislative reforms are hindering international funding for NGOs that support victims of human rights violations.

Inhoudstafel

Samenvatting	2
Summary	3
Lijst van afkortingen	5
Inleiding.....	7
1. Sociaal-politieke context	9
1.1. Algemene situatie van het land.....	9
1.2. Standpunt van de politieke actoren	10
1.3. Standpunt van de religieuze actoren	11
2. Juridisch en institutioneel kader	13
2.1. Wetgeving	13
2.1.1. Wetten die seksuele en genderminderheden veroordelen.....	13
2.1.2. Wetten die rechten aan seksuele en genderminderheden toekennen	14
2.2. Gerechtelijke acties.....	16
2.2.1. Tegen seksuele en genderminderheden	16
2.2.2. Tegen daders van geweld tegen seksuele en genderminderheden.....	16
2.3. Houding van de veiligheidsdiensten.....	18
3. Sociaal klimaat.....	19
3.1. Maatschappelijke houding	19
3.1.1. Sociale voorstellingen van seksuele en genderminderheden	19
3.1.2. Geweld tegen seksuele en genderminderheden	20
3.1.3. Mensenrechtenschendingen	23
3.2. Zichtbaarheid	27
3.2.1. Vrije meningsuiting.....	27
3.2.2. Ontmoetingsplaatsen	27
3.2.3. Verenigingsleven	28
Bibliografie.....	29

Lijst van afkortingen

AI	Amnesty International
APCI	Agencia Peruana De Cooperación Internacional
BTI	Bertelmann Stiftung Transformation Index
CIDH	Corte Interamericana de Derechos Humanos
CLADE	Campaña Latinoamericana por el Derecho a la Educación
DW	Deutsche Welle
HRW	Human Rights Watch
IACHR	Inter-American Commission on Human Rights
ICG	International Crisis Group
IEP	Instituto de Estudios Peruanos
IGG	Institut du Genre en Géopolitique
ILGA	International Lesbian, Gay, Bisexual, Trans and Intersex Association
IPSOS	Institut Public de Sondage d'Opinion Secteur
LGBT	lesbian, gay, bisexual, or transgender
LGBT+	lesbian, gay, bisexual, transgender, queer, and other sexual orientations or gender identities
LGBTI	lesbian, gay, bisexual, transgender, and intersex
LGBTI+	lesbian, gay, bisexual, transgender, and intersex and other sexual orientations or gender identities
LGBTIQ+	lesbian, gay, bisexual, transgender and queer and other sexual orientations or gender identities
LGTBQIA+	lesbian, gay, bisexual, transgender, queer/questioning, intersex, and asexual/aromantic/agender people and other sexual orientations or gender identities
LGBTIQANB+	lesbian, gay, bisexual, transgender, intersex, queer/questioning, asexual, non-binary, and/or non-monosexual and other sexual orientations or gender identities
LGBTTTIQ+	lesbianas, gays, bisexuales, transgénero, transexuales, travestis, intersexuales y queer, el signo "+" abarcando otras identidades
MHOL	Movimiento Homosexual de Lima
MINJUSDH	Ministerio de Justicia y Derechos Humanos
MINSA	Ministerio de Salud
MRTA	Movimiento Revolucionario Túpac Amaru
OAS	Organization of American States
OHCHR	Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights
OM	Openbaar Ministerie

PIH	Partners In Health
PNP	Policía Nacional de Perú
Redalyc	Red de Revistas Científicas de América Latina, El Caribe, España y Portugal
REDCAHT+	Red de Colectivos Americanos de Hombres Trans y Personas Disidentes de Género Feminino Asignado al Nacer
RENIEC	Registro Nacional de Identificación y Estado Civil
TGEU	Trans Europe and Central Asia
UNHCR	United Nations High Commissioner for Refugees
USDOS	United States Department of State
WOLA	Washington Office on Latin America

Inleiding

Dit onderzoek verzamelt informatie over de situatie van seksuele en genderminderheden in Peru, in het bijzonder de situatie van homoseksuelen, lesbiennes en trans personen.

Dit document verzamelt informatie over een verslagperiode van 1 januari 2024 tot 30 april 2026. Cedoca heeft het onderzoek afgesloten op 30 april 2026.

“Seksuele geaardheid en genderidentiteit zijn brede begrippen die ruimte bieden voor zelfidentificatie”, aldus de Vluchtelingenorganisatie van de Verenigde Naties (Office of the United Nations High Commissioner for Refugees, UNHCR). Seksuele geaardheid is “het vermogen van eenieder om zich emotioneel, affectief en seksueel sterk aangetrokken te voelen tot mensen van hetzelfde of het andere gender, of van meer dan één gender, en met hen intieme en seksuele relaties aan te gaan”. Het UNHCR stelt vast dat: “Tientallen jaren onderzoek heeft uitgewezen dat seksuele geaardheid kan variëren langs een glijdende schaal van uitsluitende en niet-uitsluitende aantrekking tot hetzelfde of het andere geslacht”. Genderidentiteit verwijst naar “eenieders diepgevoelde, persoonlijke beleving van zijn gender, die al dan niet overeen kan komen met het bij de geboorte meegekregen geslacht, met inbegrip van de persoonlijke beleving van het lichaam en andere genderuitingen, waaronder kleding, spraak en gedrag. [...] Genderidentiteit en de uitdrukking daarvan kent vele vormen, waarbij sommige personen zichzelf noch als man, noch als vrouw zien, of als beide”.¹ Bij trans personen komt de genderidentiteit niet overeen met het toegekende geslacht.²

Deze COI Focus telt drie delen. Het eerste gedeelte onderzoekt de algemene politieke context en meer bepaald het standpunt van de politieke en religieuze autoriteiten over seksuele en genderminderheden.

Het tweede gedeelte licht de wetgeving in het voor- of nadeel van seksuele en genderminderheden toe. Het beschrijft ook de gerechtelijke acties door de overheid, al dan niet volgens bestaande wettelijke bepalingen.

Tot slot behandelt het derde gedeelte de situatie van seksuele en genderminderheden in de samenleving. Enerzijds komen sociaal-culturele percepties, geweld tegen deze personen en eventuele verschillen in de behandeling op sociaal-economisch vlak aan bod. Anderzijds belicht dit hoofdstuk aspecten van hun sociale leven zoals ontmoetingsplaatsen en/of verenigingen.

De terminologie waarmee seksuele en genderminderheden zichzelf benoemen en benoemd worden, kan per bron verschillen. Cedoca neemt in dit document, in de mate van het mogelijke, de terminologie van de bron over. De geraadpleegde bronnen gebruiken de volgende begrippen en afkortingen: LGBT, LGBTI, LGBTIQ, LGBTIQ+, TLGBI, LGBTTIQ+, LGBTIQANB+.³

Cedoca baseerde zich voor dit onderzoek op informatie uit publiek beschikbare bronnen waaronder lokale en internationale media, zoals El Comercio, Gestión, La República, Ojo Público, Wayka, Infobae, BBC, publicaties van (inter)nationale ngo's en onderzoekcentra waaronder Promsex, Más Igualdad, het Instituut voor Peruaanse Studies (Instituto de Estudios Peruanos, IEP), het TLGBI-mensenrechtenobservatorium van de Universiteit Cayetano Heredia, Agencia Presentes, Sin Violencia LGBTIQ+, Red de Colectivos Americanos de Hombres Trans y Personas Disidentes de Género Feminino Asignado al Nacer (REDCAHT+), Trans Europe and Central Asia (TGEU), The Trevor Project, Equaldex, International Lesbian, Gay, Bisexual, Trans and Intersex Association (ILGA), International Crisis Group (ICG), Freedom House, Bertelmann Stiftung Transformation Index (BTI) en Atlantic Council. Cedoca heeft ook gouvernementele bronnen, waaronder het Peruaanse ministerie voor Vrouwen en Kwetsbare

¹ UNHCR, 23/10/2012, pp. 130-131, [url](#)

² Cavarria, 25/09/2020, [url](#)

³ Zie Lijst van afkortingen

Bevolkingsgroepen (Ministerio de la Mujer y Poblaciones Vulnerables), het Peruaanse ministerie voor Volksgezondheid (Ministerio de Salud, MINSA) en het Amerikaanse ministerie van Buitenlandse Zaken (United States Department of State, USDOS), geraadpleegd die *country of origin information* (COI) publiceren.

Daarnaast vroeg Cedoca per e-mail meer informatie aan het TLGBI-mensenrechtenobservatorium van de Universiteit Cayetano Heredia en aan het Peruaanse overheidsportaal voor statistieken Warmi Ñan. De instanties konden om diverse redenen de informatie niet bezorgen.

Cedoca vond in de geraadpleegde bronnen, binnen het afgesproken tijdbestek, beperkte informatie over gewelddaden gericht tegen seksuele en genderminderheden, de voornaamste daders van dit geweld, en de wettelijke erkenningen van naams- en geslachtswijzigingen voor transgenders.

1. Sociaal-politieke context

1.1. Algemene situatie van het land

Peru is een democratische republiek waarin de president als staatshoofd en regeringsleider fungeert.⁴ De president wordt rechtstreeks gekozen voor een termijn van vijf jaar en kan twee niet-openvolgende termijnen vervullen. De wetgevende macht berust bij het Congres van de Republiek, waarvan de 130 leden door het volk worden gekozen voor een termijn van vijf jaar.⁵ In 2026 keert Peru terug naar het tweekamerstelsel dat in 1992 werd afgeschaft. Bij de algemene verkiezingen in april 2026 kiezen de Peruanen niet alleen een nieuwe president en 130 congresleden maar ook 60 senatoren.⁶

Sociale onrust en politieke instabiliteit domineren het voorbije decennium in Peru. Sinds 2016 kent het land aanhoudende politieke conflicten tussen de uitvoerende en de wetgevende macht, met meerdere presidentswissels en sociale conflicten tot gevolg. Daarnaast kampt de overheid met moeilijkheden met de uitvoering van beleid en met corruptie. Anno 2024 zijn politieke rechten en instellingen verzwakt en komt de democratie steeds verder onder druk te staan, aldus BTI.⁷ Hoewel Peru erin slaagt een zekere mate van economische stabiliteit te bewaren, heeft de politieke chaos tijdens het voorbije decennium de deur opengezet voor de gestage opmars van de georganiseerde misdaad in het land, volgens de denktank Atlantic Council.⁸

Sinds de presidentsverkiezingen van 2021 is het electorale landschap extreem gepolariseerd.⁹ Bij deze verkiezingen wint Pedro Castillo van de linkse partij Peru Libre nipt van de rechtse Keiko Fujimori, dochter van de voormalige, autoritaire president Alberto Fujimori. Oppositieleden van het Congres proberen in 2021 en 2022 tevergeefs Castillo af te zetten. Eind 2022, enkele uren voordat het Congres gaat stemmen over zijn afzetting op basis van beschuldigingen van "morele onbekwaamheid", probeert Castillo het Congres illegaal te ontbinden en de macht te grijpen via een staatsgreep. Leden van zijn regering en het leger veroordelen Castillo's acties onmiddellijk. Castillo wordt uit zijn ambt gezet en gearresteerd op beschuldiging van opruiing. Het Congres benoemt vicepresident Dina Boluarte tot president.¹⁰ De afzetting van Castillo leidt tot protesten in het zuiden van het land, waarbij de legitimiteit van de regering-Boluarte en het Congres ter discussie staat. De protesten verlopen niet altijd vreedzaam en de autoriteiten reageren repressief. Dit resulteert in meer dan 50 doden en honderden gewonden in verschillende regio's.¹¹ Boluartes ambtstermijn wordt verder overschaduwd door schandalen en het onvermogen van haar regering om de toenemende georganiseerde misdaad, in het bijzonder afpersing, te bestrijden. In oktober 2025 zet het Congres Boluarte af op grond van "morele onbekwaamheid".¹²

De relatief onbekende voorzitter van het Congres, José Jerí, wordt vervolgens aangesteld als interim-president. In de dagen die volgen op zijn aantreden, gaan Peruanen massaal de straat op in de grootste protesten van de afgelopen vijf jaar. Minstens één persoon komt om en tientallen mensen

⁴ BTI, 2024., pp. 3-4, [url](#); Freedom House, 2025, [url](#)

⁵ Freedom House, 2025, [url](#)

⁶ France 24, 08/04/2026, [url](#)

⁷ BTI, 2024., pp. 3-4, [url](#)

⁸ Atlantic Council, 10/10/2025, [url](#); Atlantic Council, 27/10/2025, [url](#)

⁹ BTI, 2024., p. 16, [url](#)

¹⁰ Freedom House, 2025, [url](#)

¹¹ BTI, 2024., pp. 4-5, [url](#)

¹² Atlantic Council, 10/10/2025, [url](#)

raken gewond bij confrontaties met de politie. De demonstranten protesteren niet alleen tegen de nieuwe president, die beschuldigd wordt van corruptie en seksueel misbruik, maar ook tegen de georganiseerde misdaad. De protesten zijn tevens een uiting van het afnemende vertrouwen van de bevolking in het vermogen van de Peruaanse staat om zijn burgers te beschermen.¹³ Vier maanden na zijn aantreden komt Jerí verder onder vuur te liggen door schandalen rond overheidsopdrachten en corruptie, wat leidt tot zijn afzetting als interim-president.¹⁴ Het Congres verkiest vervolgens de 83-jarige José María Balcázar, van de partij Perú Libre, als opvolger van Jerí. Hij zal het land leiden tot eind juli 2026, wanneer een nieuwe president na algemene verkiezingen in het voorjaar van 2026 wordt beëdigd.¹⁵ Volgens de Atlantic Council bevindt Peru zich, met de presidentsverkiezingen van 2026, op een kantelpunt naar of democratische vernieuwing of ineenstorting van de democratie.¹⁶

Eind april 2026 zijn de definitieve stemresultaten van de presidentsverkiezingen nog niet bekend. Enkel presidentskandidate Keiko Fujimori van de partij Fuerza Popular is zeker van haar plek in de tweede ronde. Zij eindigt als eerste van 35 presidentskandidaten. De strijd om de tweede plaats in de tweede ronde is een nek-aan-nekrace tussen de radicaal-linkse Roberto Sánchez en de ultraconservatieve Rafael López Aliaga, voormalig burgemeester van Lima.¹⁷

1.2. Standpunt van de politieke actoren

Vanaf de jaren 2000 komen LGBT-rechten op de politieke agenda.¹⁸ Eén van de voorvechters hiervan in het Peruaanse Congres is Carlos Bruce. Na zijn mislukte pogingen om LGBT-personen te beschermen met wetgeving tegen haatmisdrijven, dient hij in september 2013 een wetsvoorstel in om wettelijke partnerschappen voor paren van hetzelfde geslacht mogelijk te maken. De katholieke Kerk reageert met een persoonlijke aanval op Bruce waarbij ze zijn seksualiteit in de strijd gooit.¹⁹ In 2014 maakt Bruce bekend dat hij homoseksueel is. Hij is daarmee het eerste congreslid dat uit de kast komt.²⁰ Hij wordt herverkozen als congreslid in 2016. Ook een ander openlijk homoseksueel politicus wint dat jaar een zetel in het Congres.²¹ Bij de verkiezingen in 2021 stelt TLGBIQ+-activiste en trans vrouw Gahela Cari zich kandidaat voor het Congres. Ze raakt niet verkozen.²² Tijdens de verkiezingscampagne is ze het voorwerp van spot van andere kandidaten omdat ze met haar officiële mannelijke naam op de kieslijsten staat.²³ Advocate en actrice Susel Paredes slaagt er dat jaar wel in een zetel in het Congres te bemachtigen. Ze is daarmee de eerste openlijk lesbische vrouw die verkozen wordt voor het Congres van Peru, en tevens de vrouw met de meeste stemmen. Sinds haar aantreden zet ze LGBT+-kwesties op de agenda van het Congres. Zo stelt ze een huwelijkswet voor, een genderidentiteitswet, een wet op haatmisdrijven en een actualisering van het verbod op conversietherapieën.²⁴

Net als in andere Latijns-Amerikaanse landen delen zowel de uiterst linkse als de rechtste partijen in Peru een conservatieve agenda.²⁵ Beide politieke stromingen verzetten zich tegen het homohuwelijk,

¹³ Atlantic Council, 27/10/2025, [url](#)

¹⁴ BBC, 18/02/2026, [url](#)

¹⁵ BBC, 19/02/2026, [url](#)

¹⁶ Atlantic Council, 27/10/2025, [url](#)

¹⁷ DW, 18/04/2026, [url](#); ICG, 21/04/2026, [url](#)

¹⁸ Letras (Tello K.), 30/06/2024, [url](#)

¹⁹ lesterfeder.com, 07/12/2013, [url](#)

²⁰ NBC News, 27/05/2014, [url](#)

²¹ Letras (Tello K.), 30/06/2024, [url](#)

²² Observatorio de Derechos Humanos TLGBI, 06/2024, pp. 55-56, 58, [url](#)

²³ EFE, 02/02/2021, [url](#)

²⁴ Equality Caucus, 05/07/2023, [url](#)

²⁵ ReVista (Corrales J.), 25/11/2023, [url](#); ICG, 08/02/2024, [url](#)

abortus, LGTBQI-rechten en gendersensitief beleid.²⁶ De presidentskandidaten van 2021 illustreren dit. Zowel de linkse Castillo als de rechtse Fujimori dragen sociaal conservatieve visies uit en voeren in 2021 campagne op sociaal conservatieve en antimensenrechtenfora.²⁷

Sinds 2021 domineert Fujimori's partij Fuerza Peru het Congres samen met leden van de ultraconservatieve partij Renovación Popular van Rafael López Aliaga. Hij is een tegenstander van abortus, het homohuwelijk en Venezolaanse migranten zonder papieren.²⁸ Na de goedkeuring van het wetsvoorstel over het burgerlijk partnerschap in de Commissie Justitie in december 2024, roept de politicus zijn aanhangers op om te demonstreren "voor het leven en het gezin van de Peruanen".²⁹ Van de vele politieke partijen die Peru rijk is, vertegenwoordigt Renovación Popular het best de morele agenda van de conservatieve beweging die zich de afgelopen jaren in Peru heeft ontwikkeld (zie 1.3. Standpunt van de religieuze actoren). Deze partij verdedigt het traditionele gezin, strijdt tegen de genderbenadering of tegen gender in al zijn verschijningsvormen.³⁰

Centrale figuren van Renovación Popular zijn Milagros Jáuregui en Alejandro Muñante, conservatieve activisten die in de partij een platform vonden om hun agenda te verwezenlijken.³¹ Jáuregui is een evangelisch predikante en medeoprichter van de kerk La Casa del Padre. Zij komt in 2021 in het parlement en groeit in enkele jaren uit tot een van de belangrijkste strategen van het ultraconservatieve blok. In 2025 is ze de voorzitter van de Commissie voor Vrouwen en Gezin, een functie die haar de macht geeft om haar religieuze ideologie om te zetten in wetgevende initiatieven. Midden 2025 heeft Jáuregui 30 wetsvoorstellen ingediend waarvan er zes wet zijn geworden. Eén daarvan verbiedt trans personen om toiletten te gebruiken die overeenstemmen met hun genderidentiteit. De voorstellen van Jáuregui en Muñante kennen geen tegenkanting van de uitvoerende macht (zie 2.1.2. Wetten die rechten aan seksuele en genderminderheden toekennen).³²

In de aanloop naar de presidentsverkiezingen van april 2026 draait het publieke debat rond thema's als veiligheid en de aanpak van de georganiseerde misdaad.³³ Net als in 2021, zijn er in 2026 partijen die geen voorstellen doen over specifieke kwesties zoals onderwijs en gender, gezondheidszorg, seksuele en reproductieve rechten en burgerrechten voor de LGBT+-bevolking.³⁴ Slechts zes van de 35 deelnemende partijen formuleren concrete voorstellen voor de LGBT+-gemeenschap, terwijl drie partijen zich in hun beleidsvoorstellen expliciet uitspreken tegen de zogenaamde genderideologie.³⁵

1.3. Standpunt van de religieuze actoren

Vanaf 2009 komt er vanuit conservatieve hoek steeds meer tegenwind tegen LGBT-rechten die meer ruchtbaarheid krijgen en op de politieke agenda worden gezet. Tijdens de afgelopen tien jaar slaagt de conservatieve beweging erin mensen te mobiliseren, zich stevig in het publieke debat te verankeren en steun in het Congres te verwerven. Conservatieve activisten die eerst op straat en in kerken actief zijn, slepen vooral vanaf 2021 zetels in het Congres in de wacht en weten zich in sleutelposities te plaatsen.³⁶ Onderzoekers zien deze evolutie als een van de redenen dat Peru in vergelijking met andere

²⁶ ICG, 08/02/2024, [url](#)

²⁷ WOLA, 20/07/2021, [url](#); Opinio Juris, 16/06/2021, [url](#)

²⁸ ICG, 08/02/2024, [url](#); El País, 17/02/2026, [url](#)

²⁹ Global Voices (Fernández S.), 22/01/2025, [url](#)

³⁰ La República (Camacho E.), 15/04/2025, [url](#)

³¹ Ojo Público, 13/10/2024, [url](#)

³² Salud con Lupa, 27/08/2025, [url](#)

³³ El País, 12/04/2026, [url](#); El País, 10/03/2026, [url](#)

³⁴ Redalyc, 01/11/2023, [url](#); Jugo (de Belaunde A.), 30/12/2025, [url](#)

³⁵ Jugo (de Belaunde A.), 30/12/2025, [url](#)

³⁶ Letras (Tello K.), 30/06/2024, [url](#); La República (Camacho E.), 15/04/2025, [url](#); Global Voices, 22/01/2025, [url](#); Ojo Público, 13/10/2024, [url](#); CLADE, 09/04/2019, [url](#)

landen in de regio ver achterloopt als het gaat over rechten van en bescherming aan kwetsbare bevolkingsgroepen als de LGBTQ+-gemeenschap.³⁷

De sterke en goed georganiseerde conservatieve beweging die zich in Peru heeft ontwikkeld, bestaat uit verschillende actoren, waaronder de conservatiefste stemmen binnen de katholieke kerk, diverse evangelische kerken en leken die zich verzetten tegen wat zij zien als een progressief establishment dat veranderingen in de samenleving wil doordrukken die indruisen tegen hun ideologie. Rodrigo Gil, onderzoeker aan het IEP, omschrijft de beweging als pro-familie en -leven en anti-establishment.³⁸

De conservatieve evangelische kerken hebben een voortrekkersrol gespeeld in deze beweging en in de strijd tegen LGBT-rechten en het genderperspectief.³⁹ Evangelische christenen vormen de belangrijkste religieuze minderheid in Peru. Hun aantallen zijn net als in andere Latijns-Amerikaanse landen de afgelopen jaren toegenomen ten koste van het aantal katholieken.⁴⁰ In 2024 identificeert 67 % van de Peruanen zich als katholiek en 18 % als protestants.⁴¹ Vanaf 2016 vinden evangelische en katholieke groepen elkaar in hun verzet tegen de introductie van het genderperspectief in het nieuwe curriculum⁴² van het basisonderwijs.⁴³ Ze bestempelen de genderbenadering als "genderideologie" die de bevolking zou willen "homoseksualiseren".⁴⁴ De conservatieve groepen gaan een strategische alliantie aan, waarbij ze marsen organiseren tegen de zogenaamde genderideologie, geleid door het collectief Con mis hijos no te metas (Bemoei je niet met mijn kinderen). Ook dienen ze een klacht in tegen het ministerie van Onderwijs om de implementatie van het genderperspectief in het onderwijs te blokkeren.⁴⁵ In 2019 oordeelt het Hooggerechtshof ten gunste van het ministerie van Onderwijs, waarbij het de genderbenadering in het curriculum als grondwettelijk beschouwt. Ondanks dat deze conservatieve groeperingen de juridische strijd hebben verloren, hebben hun acties ertoe geleid dat het woord gender nu een negatieve bijklank heeft in Peru en over het algemeen verkeerd wordt geïnterpreteerd.⁴⁶

De conservatieve beweging stuurt ook het debat op de sociale media. Via anonieme accounts worden complottheorieën en homofobe boodschappen verspreid. Zo bericht het persagentschap France Presse over posts die ten onrechte beweren dat een wet op het homohuwelijk is goedgekeurd en die parlementsleden die vóór het wetsvoorstel stemmen, openlijk aanvallen. Het zichtbaarste onderdeel van die gecoördineerde strategie is een sterke mediataak met eigen televisiekanalen, radiostations, kranten en digitale platformen. Vooral sinds de COVID-19-pandemie is de conservatieve beweging doorgedrongen in de media.⁴⁷

³⁷ Global Voices, 22/01/2025, [url](#)

³⁸ Global Voices, 22/01/2025, [url](#)

³⁹ Letras (Tello K.), 30/06/2024, [url](#); La República (Camacho E.), 15/04/2025, [url](#); Global Voices, 22/01/2025, [url](#); Ojo Público, 13/10/2024, [url](#)

⁴⁰ Letras (Tello K.), 30/06/2024, [url](#)

⁴¹ Pew Research Center (Lesage K. et al.), 21/01/2026, [url](#)

⁴² In juni 2016, kort na het aantreden van de regering van president Pedro Kuczynski, keurt het ministerie van Onderwijs een nieuw nationaal curriculum voor het basisonderwijs goed via een ministeriële resolutie. De leidende principes van het curriculum zijn rechten, inclusie, aandacht voor diversiteit en gendergelijkheid: Global Philanthropy Project, 03/2021, pp. 43-46, [url](#); Redclade, 09/04/2029, [url](#)

⁴³ Letras (Tello K.), 30/06/2024, [url](#); La República (Camacho E.), 15/04/2025, [url](#); Ojo Público, 13/10/2024, [url](#)

⁴⁴ Redalyc, 01/11/2023, [url](#)

⁴⁵ La República (Camacho E.), 15/04/2025, [url](#)

⁴⁶ Global Philanthropy Project, 03/2021, pp. 43-47, [url](#)

⁴⁷ Global Voices, 22/01/2025, [url](#); Ojo Público, 13/10/2024, [url](#)

2. Juridisch en institutioneel kader

2.1. Wetgeving

Peru scoort 54 op 100 op de LGBTIQ+-Equality Index, een ranglijst die zowel het wettelijke kader als de publieke opinie met betrekking tot de LGBTIQ+-gemeenschap beoordeelt. Daarmee staat het land wereldwijd op de 54^e plaats, tussen Oost-Timor (53^e plaats) en de Filippijnen (55^e plaats). Peru staat met deze score op de 8^e plaats van de twaalf Zuid-Amerikaanse landen. Voor de publieke opinie scoort Peru 44 op 100. Voor het wettelijk kader behaalt het 64 op 100 waardoor de algemene score op 54 komt.⁴⁸

In 2024 en 2025 schroeft de overheid haar beleid rond gender- en seksuele diversiteit terug. Tegelijk worden er verschillende wetsvoorstellen ingediend of aangenomen die de LGBTQI+-rechten kunnen ondermijnen, en die de beschermingsmechanismen en toegang tot justitie voor slachtoffers van mensenrechtenschendingen verzwakken.⁴⁹

Homosexuality			Gay Marriage		
 ✓ Legal			 ✗ Banned		
Censorship	✗ State-enforced	Changing Gender	Ambiguous	Gender-Affirming Care	✓ Legal
Non-Binary Gender Recognition	✗ Not legally recognized	Hate Crime Protections	✓ Sexual orientation and gender identity	Discrimination	✓ Illegal
Employment Discrimination	✓ Sexual orientation and gender identity	Housing Discrimination	✓ Sexual orientation and gender identity	Adoption	✗ Single only
Intersex Infant Surgery	✗ Not banned	Military	✓ Legal	Donating Blood	Ambiguous
Conversion Therapy	✓ Banned	Age of Consent	✓ Equal		

Overzicht LGBT-rechten in Peru⁵⁰

2.1.1. Wetten die seksuele en genderminderheden veroordelen

In Peru zijn seksuele handelingen tussen personen van hetzelfde geslacht met wederzijdse toestemming niet meer strafbaar sinds 1924.⁵¹ Binnen het leger blijven homoseksuele handelingen langer strafbaar. Tot 2010 kunnen militairen hiervoor worden ontslagen of een gevangenisstraf krijgen.⁵²

⁴⁸ Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#); Equaldex, *LGBT Equality Index in South America*, s.d., [url](#)

⁴⁹ Promsex, 12/2025, pp. 62-66, [url](#); Sin Violencia LGBTIQ+, 08/2025, p. 72, [url](#)

⁵⁰ Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#)

⁵¹ Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#)

⁵² ILGA Database, s.d., [url](#)

2.1.2. Wetten die rechten aan seksuele en genderminderheden toekennen

Peru is een van de weinige landen in Zuid-Amerika die koppels van hetzelfde geslacht juridisch niet erkent.⁵³ Het Burgerlijk Wetboek (1984) en de Grondwet (1993) erkennen het huwelijk en samenwonen uitsluitend als een verbintenis tussen een man en een vrouw.⁵⁴ Wetsvoorstellen voor het homohuwelijk of wettelijke partnerschappen tussen personen van hetzelfde geslacht zijn tot dusver gestrand in het Congres.⁵⁵ Enkele pogingen om in het buitenland gesloten huwelijken tussen personen van hetzelfde geslacht in Peru te laten registreren, worden in beroep afgewezen door het Grondwettelijk Hof. In juli 2023 beveelt een rechter van het Hooggerechtshof het Nationale Register voor Identiteit en Burgerlijke Stand (Registro Nacional de Identificación y Estado Civil, RENIEC) een in Argentinië gesloten huwelijk tussen partners van hetzelfde geslacht te registreren omdat het in strijd is met het gelijkheids- en non-discriminatiebeginsel in de Grondwet en in internationale akkoorden. Dit schept volgens ILGA een belangrijk precedent.⁵⁶

Non-binaire identiteiten worden wettelijk niet erkend en er bestaat ook geen specifieke genderidentiteitwet.⁵⁷ Sinds 2016 zijn er verschillende stappen gezet om wettelijke registraties van naam- en geslachtswijzigingen mogelijk te maken. In 2016 wordt een wetsontwerp rond genderidentiteit voorgelegd aan het Congres, dat het onder meer mogelijk moet maken om de identiteitsdocumenten van volwassenen (foto, voornaam en geslacht) eenvoudig en gratis te laten aanpassen via het RENIEC.⁵⁸ Vier dagen later erkent het Grondwettelijk Hof het recht op genderidentiteit en bepaalt dat burgerlijke rechtbanken verzoeken tot naam- of geslachtswijziging moeten behandelen in verkorte procedures, zonder de transidentiteit als een pathologie of ziekte te benaderen.⁵⁹ In 2020 beveelt het Hooggerechtshof het RENIEC een administratieve procedure te ontwikkelen om de naam, het geslacht en de foto op de identiteitsdocumenten van trans- en interseksuele personen te corrigeren, zonder pathologiserende⁶⁰ voorwaarden te stellen. Het RENIEC gaat in beroep tegen dit vonnis en de definitieve uitspraak is in 2026 nog steeds in behandeling.⁶¹ Ook het wetsvoorstel rond genderidentiteit is anno 2026 nog hangende.⁶²

Trans personen die hun naam of geslacht in identiteitsdocumenten willen wijzigen, kunnen anno 2026 geen beroep doen op een administratieve procedure. Hiervoor moeten ze naar de rechtbank stappen, maar dit proces is duur, omslachtig en kan jaren aanslepen. Bovendien behandelen rechters de eisers vaak vernederend en discriminerend.⁶³ In de praktijk vereisen deze gerechtelijke procedures vaak een bewijs van een genderbevestigende operatie of hormonale behandeling, en/of psychologische of psychiatrische rapporten.⁶⁴ Wanneer de rechterlijke uitkomst gunstig is voor de eisers, stelt het RENIEC vrijwel systematisch beroep in om wijzigingen van de geslachtsvermelding tegen te houden.⁶⁵ In september 2021 doet een burgerlijke rechtbank voor het eerst uitspraak in het voordeel van een trans vrouw die haar naam en geslacht op haar identiteitskaart wilde wijzigen zonder een

⁵³ Outright International, 12/03/2026, [url](#)

⁵⁴ Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#)

⁵⁵ ILGA Database, s.d., [url](#)

⁵⁶ ILGA Database, s.d., [url](#); Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#)

⁵⁷ ILGA Database, s.d., [url](#); Civicus, 14/06/2024, [url](#)

⁵⁸ Agencia Presentes, 24/11/2016, [url](#)

⁵⁹ UNHCR/OAS, 12/202, p. 112; [url](#); Agencia Presentes, 24/11/2016, [url](#); Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#)

⁶⁰ Het toestaan dat psychologische en psychiatrische rapporten als bewijs worden gepresenteerd, een criterium dat het Grondwettelijk Hof en het Adviesorgaan van het Inter-Amerikaans Hof voor de Rechten van de Mens ter discussie hebben gesteld: Agencia Presentes, 31/03/2023, [url](#)

⁶¹ ILGA Database, s.d., [url](#); UNHCR/OAS, 12/202, p. 112, [url](#)

⁶² ILGA Database, s.d., [url](#)

⁶³ ILGA Database, s.d., [url](#); Civicus, 14/06/2024, [url](#); Agencia Presentes, 31/03/2023, [url](#)

⁶⁴ ILGA Database, s.d., [url](#); Agencia Presentes, 31/03/2023, [url](#)

⁶⁵ ILGA Database, s.d., [url](#); Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#); Agencia Presentes, 31/03/2023, [url](#)

genderbevestigende operatie te ondergaan.⁶⁶ Gianna Camacho, lgbt-activiste en onderzoekster aan de Universiteit Cayetano Heredia, geeft in 2021 in een artikel voor onderzoeksmedium Agencia Presentes aan dat duizenden trans personen erin geslaagd zijn hun voornaam te wijzigen. Volgens haar hebben slechts weinigen hun geslacht in hun identiteitsdocumenten kunnen aanpassen, omdat de meeste aanvragers geen genderbevestigende operatie hebben ondergaan.⁶⁷ Cedoca vond geen cijfermateriaal in officiële of andere bronnen over hoeveel trans personen erin slaagden hun naam en/of geslacht in hun identiteitsdocumenten effectief te wijzigen binnen het afgesproken tijdbestek.

In 2024 en 2025 worden verschillende wetsvoorstellen rond trans personen voorgelegd aan of goedgekeurd door het Congres. In mei 2024 publiceert de regering-Boluarte een presidentieel decreet waarin transidentiteiten worden geclassificeerd als psychische aandoeningen binnen het nationale basiszorgverzekeringsplan. Na felle kritiek van mensenrechtenorganisaties schort het MINSA de uitvoering van het decreet op.⁶⁸ Eind maart 2026 verklaart het Hooggerechtshof het decreet ongrondwettelijk.⁶⁹

In september 2025 dient parlementslid Milagros Jáuregui van Renovación Popular een wetsvoorstel in dat onder meer alle medische behandelingen en ingrepen gericht op de transitie van minderjarigen verbiedt. Critici zien dit voorstel als een politieke zet in de aanloop naar de verkiezingen in 2026.⁷⁰

Eerder dat jaar, in mei 2025, neemt het Peruaanse Congres de Wet ter Bescherming van het Recht op Seksuele Onschuld van Kinderen en Adolescenten (Wet nr. 32331) aan. Artikel 5 van deze wet verbiedt trans personen openbare toiletten te gebruiken die overeenkomen met hun genderidentiteit. Lokale activisten en internationale organisaties stellen dat de vage bewoording en de brede reikwijdte van deze wet ook de vrijheid van meningsuiting bedreigen onder het mom van kinderbescherming. De wet legt een gevangenisstraf van maximaal zes jaar op aan iedereen die minderjarigen toegang verschaft tot materiaal dat geacht wordt hun "seksuele ontwikkeling te kunnen beïnvloeden".⁷¹

Vanaf 2024 neemt het Congres wetten aan die het bespreken of promoten van LGBTQ+-onderwerpen beperken en daarmee ook de vrijheid van meningsuiting. Zo keurt het in april 2024 een verbod goed op het gebruik van genderneutrale taal in scholen, waaronder niet-binaire termen, op basis van de Wet nr. 32003.⁷² In november 2025 keurt het Congres de Wet op Gelijke Kansen tussen Vrouwen en Mannen goed die het begrip gender uit de bestaande wetgeving verwijdt, verwijzingen naar "gendergelijkheid" vervangt door "gelijkheid" of "gelijke kansen" en oproept tot overeenkomstige wijzigingen in een breed scala aan bestaande wetten en beleidsmaatregelen met betrekking tot gendergelijkheid. De wet verwijdt ook verwijzingen naar seksuele en reproductieve gezondheidsrechten en beperkt de toegang tot uitgebreide seksuele voorlichting.⁷³

De Grondwet erkent dat iedere persoon gelijk is voor de wet (artikel 2(2)).⁷⁴ Ze bevat geen expliciete bescherming tegen discriminatie op basis van seksuele oriëntatie of genderidentiteit. In 2017 wordt de Strafwet via een wetsdecreet aangepast. Sindsdien stelt artikel 323 discriminatie op basis van seksuele geaardheid en genderidentiteit strafbaar en wordt de straf verzwaaard indien de discriminerende handelingen worden gepleegd door ambtenaren. De bepaling is ruim geformuleerd en is daarom ook van toepassing op het leveren van goederen en diensten, gezondheidszorg, onderwijs,

⁶⁶ El Comercio, 29/09/2021, [url](#)

⁶⁷ Agencia Presentes, 29/09/2021, [url](#)

⁶⁸ ILGA Database, s.d., [url](#)

⁶⁹ Outright International (de Belaunde A.), 09/04/2026, [url](#)

⁷⁰ Gestión, 16/09/2025, [url](#)

⁷¹ Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#)

⁷² Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., [url](#)

⁷³ OHCHR, 22/12/2025, [url](#)

⁷⁴ Promsex, 12/2025, p. 63, [url](#)

werkgelegenheid/arbeid en huisvesting.⁷⁵ Wanneer een misdrijf verband houdt met discriminatie op basis van seksuele oriëntatie of genderidentiteit, wordt dit volgens artikel 46 van de Strafwet beschouwd als een verzwarende omstandigheid voor de strafmaat.⁷⁶ Haatmisdrijven vormen geen afzonderlijk strafbaar feit.⁷⁷ Daarnaast is er ook wetgeving op subnationaal niveau die de bestaande bescherming op nationaal niveau aanvult.⁷⁸ Regio's en gemeenten, waaronder La Libertad, Loreto, Piura en San Martín, hebben regelgeving die discriminatie van LGBTQI+-personen expliciet verbiedt en administratieve sancties mogelijk maakt, maar geen strafrechtelijke vervolging voorziet.⁷⁹

2.2. Gerechtelijke acties

2.2.1. Tegen seksuele en genderminderheden

Er werden in de geraadpleegde bronnen voor dit rapport geen gerechtelijke acties, tegen seksuele minderheden of transgenders, louter en alleen omwille van hun geaardheid of genderidentiteit, teruggevonden binnen het afgesproken tijdbestek.

2.2.2. Tegen daders van geweld tegen seksuele en genderminderheden

Verschillende mensenrechtenorganisaties en onderzoekers stellen dat in het huidige rechtssysteem een groot deel van de gevallen van geweld tegen seksuele en genderminderheden, ingegeven door vooroordelen, onbestraft blijft.⁸⁰ Slachtoffers van dergelijk geweld ondervinden grote beperkingen in de toegang tot justitie, die vaak niet effectief of tijdig is.⁸¹ Belemmeringen zijn onder meer dat het onderzoek zich sterk richt op het persoonlijke leven van de slachtoffers of dat overheidsinstanties de genderidentiteit van trans personen niet erkennen. Ook ontbreken er gespecialiseerde protocollen voor de opsporing en strafrechtelijke vervolging van misdrijven die zijn gemotiveerd door vooroordelen tegen LGBTI+-personen of personen die als zodanig worden gepercipieerd.⁸²

In 2020 legt het Inter-Amerikaans Hof voor de Rechten van de Mens (Corte Interamericana de Derechos Humanos, CIDH) naar aanleiding van de zaak van Azul Rojas Marín vs. Peru (zie verder), bindende verplichtingen op aan de Peruaanse staat, met als doel LGBTIQ+-personen beter tegen geweld en discriminatie te beschermen. Het vonnis verplicht de overheid om maatregelen te nemen voor de preventie, het onderzoek en de bestraffing van gewelddaden die voortkomen uit vooroordelen. Concreet moet Peru een opleidings- en trainingsplan voor overheidsfunctionarissen ontwikkelen, een systeem opzetten voor het verzamelen van statistische gegevens over geweld tegen LGBT+-personen, en een protocol invoeren voor onderzoek en rechtspraak in dergelijke zaken. Daarnaast moet Peru socioculturele patronen tegengaan die discriminerende stereotypen in stand houden, onder meer in het onderwijs en in overheidsinstellingen. Eind 2025 is de volledige uitvoering van deze uitspraak nog niet gerealiseerd.⁸³ Hierdoor beschikken politie, openbare aanklagers en rechters anno 2025 nog

⁷⁵ ILGA Database, s.d., [url](#)

⁷⁶ ILGA Database, s.d., [url](#)

⁷⁷ Agencia Presentes, 06/2023, [url](#)

⁷⁸ ILGA Database, s.d., [url](#)

⁷⁹ USDOS, 2023, [url](#)

⁸⁰ Promsex, 12/2025, pp. 4, 121-122, [url](#); IGG (Díaz A.), 26/04/2024, [url](#); Diálogos Humanos, 01/06/2025, [url](#)

⁸¹ Promsex, 04/2024, p. 27, [url](#)

⁸² Sin Violencia LGBT+, 11/2022, p. 39, [url](#)

⁸³ Sin Violencia LGBT+, 11/2022, p. 39, [url](#)

steeds niet over de nodige instrumenten om haatmisdrijven te onderzoeken en te bestraffen, aldus de toonaangevende Peruaanse ngo Promsex.⁸⁴

Haatmisdrijven vormen in Peru geen afzonderlijk strafbaar feit en worden niet officieel geregistreerd. In 2022 publiceert het Openbaar Ministerie (OM) een officieel onderzoek naar geweldsmisdrijven met dodelijke afloop tegen 88 leden van de LGBTI-gemeenschap tussen 2012 en 2021. Daaruit blijkt dat bijna 70 % van de geanalyseerde strafdossiers aanwijzingen bevatte van geweld door vooroordelen. Toch hielden de bevoegde aanklagers in het strafrechtelijk onderzoek slechts in 2,2 % van de gevallen rekening met seksuele oriëntatie als een mogelijke drijfveer achter de moorden. In de meeste dossiers werd geen duidelijk motief voor de feiten vastgesteld of werden de moorden toegeschreven aan gewone criminaliteit.⁸⁵ In bijna de helft van de moordzaken werd geen strafrechtelijke vervolging ingesteld omdat er geen verdachten konden worden geïdentificeerd, wat volgens het OM de perceptie van straffeloosheid versterkt.⁸⁶

Onderzoek van Promsex in 2025 wijst uit dat in de 26 moorden op LGBTIQ+-personen geregistreerd door de ngo Sin Violencia LGBT+ in 2023 en 2024, er tot dan geen enkel vonnis werd gevelde waarin de strafverzwarende omstandigheid wegens discriminatie op grond van seksuele oriëntatie of genderidentiteit is toegepast.⁸⁷ Verder wijst de organisatie erop dat de uitvoering van de gemeentelijke verordeningen, die discriminatie op basis van seksuele geaardheid en genderidentiteit verbieden, gebrekkig is, voornamelijk door het gebrek aan opleiding van het overheidspersoneel, zoals ambtenaren en veiligheidsagenten.⁸⁸

In januari 2023 spreekt het Hooggerechtshof van Lima voor het eerst een vonnis uit in een discriminatiezaak op grond van seksuele geaardheid. Het slachtoffer, een jongeman, meldde fysiek en psychisch te zijn aangevallen door personeel van een nachtclub in Lima in 2017. Het politiebureau waar hij naartoe ging, registreerde dit feit als een vorm van "wederzijdse agressie". De politieagenten gedroegen zich onverschillig tegenover de verklaringen van de benadeelde partij.⁸⁹ Het Hooggerechtshof veroordeelt de dader voor een misdrijf tegen de menselijkheid, namelijk verzwaarde discriminatie.⁹⁰

In augustus 2024, acht jaar na de feiten, veroordeelt een rechtbank een man tot 13 jaar gevangenisstraf voor de verkrachting van een lesbische vrouw. Het gaat volgens Promsex om de eerste strafrechtelijke vervolging voor seksueel geweld tegen een lesbische vrouw.⁹¹

In maart 2025 veroordeelt het Peruaanse gerecht een man, een bekende muzikant, voor discriminatie van een lid van de LGBT-gemeenschap, tot twee jaar voorwaardelijke gevangenisstraf en een schadevergoeding. De dader dreef in het bijzijn van andere leden van de band de spot met het slachtoffer. Het slachtoffer maakte hiervan beelden, waardoor de dader kon worden geïdentificeerd.⁹²

In november 2025 vraagt het parket, in de zogenaamde Las Gardenias-zaak, een levenslange gevangenisstraf voor de oprichter van de Revolutionaire Beweging Túpac Amaru (Movimiento Revolucionario Túpac Amaru, MRTA), Víctor Polay, en andere groepsleiders voor de moord op verschillende leden van de LGBT-gemeenschap in San Martín tussen 1989 en 1992. Polay werd in 1992 gearresteerd en veroordeeld tot 35 jaar gevangenisstraf voor terrorisme. Deze straf is volledig

⁸⁴ Promsex, 30/08/2025, [url](#)

⁸⁵ Agencia Presentes, 06/2023, [url](#); MINJUSDH, 01/2022, p.24, [url](#)

⁸⁶ MINJUSDH, 01/2022, p. 24, [url](#)

⁸⁷ Promsex, 12/2025, pp. 4, 63, 121-131, [url](#)

⁸⁸ Promsex, 07/2025, p. 20, [url](#)

⁸⁹ La República, 20/02/2023, [url](#)

⁹⁰ Promsex, 06/02/2023, [url](#)

⁹¹ Agencia Presentes, 17/12/2024, [url](#)

⁹² Infobae, 19/03/2025, [url](#); Infobae, 24/05/2025, [url](#)

uitgezeten in 2026. Om te voorkomen dat Polay het land verlaat in de tijd tussen zijn vrijlating en de uitspraak in dit proces, legt het parket, eind 2025, 18 maanden voorarrest op.⁹³

Op 15 december 2025 veroordeelt het Nationale Hooggerechtshof voor Gespecialiseerde Strafrechtspraak drie politieagenten tot zeventien jaar gevangenisstraf voor zware foltering en zware verkrachting van Azul Rojas Marín. De rechtbank acht het bewezen dat Rojas in 2008, die toen nog als homoseksuele man door het leven ging en nu trans vrouw is, door de politieagenten arbitrair werd aangehouden en daarna beledigd, fysiek mishandeld en seksueel misbruikt omwille van haar seksuele oriëntatie. De rechtbank beveelt ook de permanente schorsing van de drie veroordeelde politieagenten uit hun ambt en een schadevergoeding ten gunste van Rojas. De uitspraak volgt op een historische uitspraak van het CIDH in 2020, waarin Peru werd verplicht de zaak effectief te onderzoeken en de daders te vervolgen. In 2008 had Rojas een strafrechtelijke aanklacht ingediend tegen de verantwoordelijken, maar het Peruaanse OM besloot geen onderzoek te voeren naar foltering, waarna de bevoegde rechtbank de zaak afsloot. In 2022 bood de Peruaanse staat publiekelijk excuses aan Rojas aan tijdens een ceremonie bij het ministerie van Justitie en Mensenrechten. Rojas heeft tot de uitspraak van 2025 een gedeeltelijke schadevergoeding ontvangen en heeft toegang gekregen tot medische en psychologische zorg.⁹⁴

In geval van discriminatie of geweld op basis van seksuele oriëntatie of genderidentiteit raadt de ngo Generación Orgullo LGBTI-personen aan een klacht in te dienen bij het politiecommissariaat van het district waar het feit plaatsgevonden heeft. Een klacht indienen kan ook rechtsreeks bij het OM of bij de gemeentelijke of bij de regionale overheid wanneer deze verordeningen⁹⁵ hebben tegen discriminatie. Dit laatste kan leiden tot een administratieve sanctie (zie 2.1.2. Wetten die rechten aan seksuele en genderminderheden toekennen). Ook kunnen slachtoffers een beroep doen op de Defensoría del Pueblo of ombudsdienst voor juridische bijstand of voor opvolging van de klacht.⁹⁶

2.3. Houding van de veiligheidsdiensten

Het USDOS-jaarrapport over 2023 stelt dat wetshandavingsinstanties herhaaldelijk nalaten de rechten van LGBTQI+-burgers te beschermen en deze soms met de voeten treden. Bovendien vormen intimidatie en mishandeling van transgenders door de politie en andere autoriteiten een ernstig probleem.⁹⁷

Uit onderzoek van het TLGBI-mensenrechtenobservatorium van de Universiteit Cayetano Heredia komt naar voren dat in de periode 2016-2020 een groot deel van de gerapporteerde mensenrechtenschendingen tegen de LGBTI-gemeenschap kan worden toegeschreven aan de politie (Policía Nacional Peruana, PNP) en de gemeentelijke ordehandavingsdienst Serenazgo. Onder deze schendingen vallen onder meer: discriminerende behandeling, intimidatie, fysiek geweld, arbitraire arrestaties en afpersing.⁹⁸ In de latere jaarrapporten over de periode 2021-2023 is het aandeel van de PNP en Serenazgo in het aantal mensenrechtenschendingen sterk afgenomen.⁹⁹ Bij het afsluiten van deze Focus, had het TLGBI-mensenrechtenobservatorium nog geen rapport over de jaren 2024 en 2025 gepubliceerd.

⁹³ Infobae, 24/11/2025, [url](#); Plataforma Digital Única del Estado Peruano, 24/12/2025, [url](#); Infobae, 22/03/2026, [url](#)

⁹⁴ REDRESS, 18/12/2025, [url](#)

⁹⁵ Een opsomming van de bestaande verordeningen is te vinden in Generación Orgullo, 12/2024, pp. 66-69, [url](#)

⁹⁶ Generación Orgullo, 12/2024, pp. 31-33, 43-46, [url](#)

⁹⁷ USDOS, 2023, [url](#)

⁹⁸ Observatorio de Derechos LGBT, 09/2017, [url](#); Observatorio de Derechos LGBT, 06/2019, [url](#); Observatorio de Derechos Humanos TLGBI, 06/2024, [url](#)

⁹⁹ Observatorio de Derechos Humanos TLGBI, 06/2024, [url](#)

Het TLGBI-mensenrechtenobservatorium stelt in haar jaarrapport over 2019 dat aangifte doen van discriminatie of geweld op een politiebureau vaak aanvoelt als zich in het hol van de leeuw begeven.¹⁰⁰ In 2024 bevestigt de woordvoester van de LGBTIQ+-gemeenschap in Ucayali dat de autoriteiten klachten niet altijd serieus nemen en ook aan revictimisering doen. Ze geeft het voorbeeld van personen die op straat in elkaar zijn geslagen om wie ze zijn, maar geen gehoor krijgen van de autoriteiten. Ze voegt eraan toe: "Ze maken je belachelijk, zeggen dat je het verdiende, dat je er zelf om hebt gevraagd door hoe je je kleedt of om wie je bent [vertaling]."¹⁰¹ Volgens Promsex is de uitvoering van het door het CIDH opgelegde protocol, inclusief een opleidingsplan voor de PNP, het OM, justitie en Serenazgo, de enige manier om ervoor te zorgen dat ambtenaren revictimisatiepraktijken achterwege laten en LGBTIQ+-personen toegang krijgen tot justitie en doeltreffende beschermingsmaatregelen.¹⁰²

De ngo Generación Orgullo geeft in 2024 aan dat wanneer politieagenten een klacht weigeren te registreren dit bij het Centrale Meldpunt voor Aangiften (Central Única de Denuncias, ministerie van Binnenlandse Zaken) op het gratis nummer 1818 kan worden aangegeven. Ook kunnen slachtoffers dit aangeven bij de hiërarchisch overste van de betrokken agent van de politie of Serenazgo, via de Algemene Inpectie van de PNP voor politieagenten of via de gemeente voor Serenazgo. In geval van discriminerende of vernederende behandeling door de politie of Serenazgo kan er ook rechtstreeks een klacht worden ingediend bij het OM.¹⁰³

3. Sociaal klimaat

3.1. Maatschappelijke houding

3.1.1. Sociale voorstellingen van seksuele en genderminderheden

Peru valt, samen met Paraguay, op als één van de Zuid-Amerikaanse landen waar de wetgeving rond LGBTQ+-rechten vooruitloopt op de publieke opinie.¹⁰⁴ Peilingen tonen aan dat LGBTI+-rechten in het algemeen weerstand oproepen en de steun ervoor lijkt af te nemen.¹⁰⁵ Volgens een enquête van Ipsos in 2025 is de publieke steun voor het homohuwelijk of een wettelijk partnerschap (wat in Peru niet bestaat) sterk gedaald: van 68 % in 2021 naar 48 % in 2025 – de scherpste daling van de 23 onderzochte landen. Dit wijst op een bredere regressieve tendens, aangezien het percentage mensen dat erkent dat LGBTI+-personen discriminatie ervaren, is gedaald van 72 % in 2019 naar 59 % in 2024. Ook blijkt in 2024 dat slechts 31 % van de ondervraagde Peruanen voorstander is van het recht van partners van hetzelfde geslacht om kinderen te krijgen of te adopteren. Voor veel activisten weerspiegelen deze cijfers het succes van politieke en mediacampagnes die angst, desinformatie en intolerantie aanwakkeren, vaak onder het voorwendsel kinderen en traditionele waarden te beschermen.¹⁰⁶

¹⁰⁰ Observatorio de Derechos LGBT, 06/2019, p. 6, [url](#)

¹⁰¹ "Se burlan, dicen que tú te lo merecías, que quién te manda a vestirse así, a estar así." : Wayka, 27/06/2024, [url](#)

¹⁰² Promsex, 04/2024, p. 44, [url](#)

¹⁰³ Generación Orgullo, 12/2024, pp. 28-31, 57, [url](#)

¹⁰⁴ Equaldex, *LGBT Equality Index in South America*, s.d., [url](#)

¹⁰⁵ Equaldex, *LGBT Equality Index in South America*, s.d., [url](#); Peru Support Group, 06/2025, [url](#); Ipsos, 06/2025, [url](#)

¹⁰⁶ Peru Support Group, 06/2025, [url](#); Diálogos Humanos, 01/06/2025, [url](#)

In de steden is er meer steun voor de rechten van de seksuele en genderminderheden, zo blijkt uit een enquête van de belangenorganisatie Más Igualdad, afgenomen in oktober 2025 bij personen uit stedelijke gebieden. De overgrote meerderheid van de respondenten geeft daarin aan gelijke toegang tot gezondheidszorg, werk en onderwijs voor LGBTIQ+-personen te steunen. Over het homohuwelijk en adoptie zijn de meningen verdeeld: jongeren zijn vóór, terwijl 43-plussers, mannen en lagere sociaaleconomische groepen tegen zijn. De meerderheid, zo'n 76 %, zegt ook dat ze nooit een politieke kandidaat zouden steunen die haatzaait of anti-LGBTIQ+-opvattingen promoot.¹⁰⁷

Vooroordelen en discours die seksuele en genderminderheden bestempelen als criminelen, geesteszieken, zondaars en tegennatuurlijke personen hebben historisch gezien een negatieve impact op de burgerrechten en politieke rechten van deze groep, aldus vrouwenrechtenorganisatie DEMUS.¹⁰⁸ De Nationale Enquête van 2020 brengt aan het licht dat homoseksualiteit en transseksualiteit als tekortkomingen of gebreken worden gezien en niet als varianten van seksuele oriëntatie of genderidentiteit. Bijna de helft van de respondenten denkt dat homoseksualiteit het gevolg is van een trauma of dat trans personen in verwarring leven. Één vijfde gelooft dat homoseksualiteit een ziekte is.¹⁰⁹

Een studie uit 2023 toont aan dat de representatie van seksuele en genderminderheden in Peruaanse televisieseries beperkt en stereotyp is. De LGBTIQ+-personages zijn vaak homoseksuele personages met overdreven lichaamstaal, vrouwelijke kleding en een hoge stem, wat spot in de hand werkt. De verhaallijnen van deze personages focussen op de problemen waarmee zij geconfronteerd worden als gevolg van hun seksuele oriëntatie of genderidentiteit.¹¹⁰

LGBTIQ+-activisten en onderzoekers omschrijven Peru anno 2024 als een samenleving met een diepgewortelde machocultuur, waarin alles wat afwijkt van het traditionele (mannelijke) stereotype sociaal wordt afgestraft. Vooral mensen uit de gender- en seksuele diversiteit krijgen daardoor vaker te maken met geweld en discriminatie.¹¹¹ Personen van wie het uiterlijk, gedrag of de identiteit de cisheteronormatieve normen uitdagen, worden geconfronteerd met hogere niveaus van uitsluiting en geweld.¹¹² Trans vrouwen worden in de samenleving niet geaccepteerd als volwaardige burgers, maar eerder gezien als lustobjecten. Biseksuelen worden dikwijks beschouwd als mensen die "verward" zijn over hun geaardheid of die een "latente homoseksualiteit" verbergen. Uit onderzoek van Más Igualdad in 2024 blijkt dat ook zorgverleners er vaak van overtuigd zijn dat biseksuelen hulp nodig hebben om hun "werkelijke" (homo)seksualiteit te ontdekken. Daarnaast heerst er volgens activisten een sterke opvatting dat diverse identiteiten of geaardheden "gecorrigeerd" moeten worden, wat zich uit in praktijken als corrigerende verkrachtingen en conversietherapieën. Over non-binaire personen bestaat het vooroordeel dat zij "openstaan voor elk type seksuele ervaring" of dat zij seksueel getinte opmerkingen prettig vinden, wat hen extra kwetsbaar maakt voor intimidatie.¹¹³

3.1.2. Geweld tegen seksuele en genderminderheden

LGBT+-personen ondervinden discriminatie, vijandigheid en geweld, zo stelt Freedom House in zijn rapport over 2024.¹¹⁴ De uiteenlopende vormen van uitsluiting en geweld waaraan ze blootgesteld worden, nemen vaak toe wanneer hun seksuele oriëntatie en genderidentiteit zichtbaar wordt.¹¹⁵ Er

¹⁰⁷ Más Igualdad, 10/2025, pp. 19-20, [url](#)

¹⁰⁸ DEMUS, 06/2025, p. 33, [url](#)

¹⁰⁹ MINJUSDH, 06/2020, p. 50, [url](#)

¹¹⁰ Elias Zambrano A., Palomino-Flores P., Gallardo-Echenique E., 01/10/2023, [url](#)

¹¹¹ Agencia Presentes, 13/11/2024, [url](#); Agencia Presentes, 17/12/2024, [url](#)

¹¹² Promsex, 07/2025, p. 149, [url](#)

¹¹³ Agencia Presentes, 13/11/2024, [url](#); Agencia Presentes, 17/12/2024, [url](#)

¹¹⁴ Freedom House, 2025, [url](#)

¹¹⁵ Promsex, 07/2025, p. 8, [url](#)

zijn weinig cijfers bekend over geweld tegen seksuele en genderminderheden in Peru. Officiële registraties van misdrijven tegen LGBTQI+-personen zijn onvolledig als gevolg van beperkingen en het gebrekkig gebruik van registratiesystemen. Eén van de belangrijkste oorzaken is dat aanklagers bij het OM de LGBTQI+-variabele in de registratiesystemen vaak niet invullen, hoewel dit technisch mogelijk is sinds 2017.¹¹⁶

Recente studies van Más Igualdad (2024) en Promsex (2025) tonen aan dat seksuele en genderminderheden veelal te maken krijgen met verbaal of psychologisch geweld waaronder denigrerende opmerkingen, verbale aanvallen, beledigingen of bedreigingen. Daarnaast is er ook sprake van fysiek en seksueel geweld. In beide studies geeft minstens een kwart van de respondenten aan het slachtoffer te zijn geweest van fysieke agressie en seksueel geweld. Een minderheid (10 %) in de studie van Más Igualdad heeft al ernstige gewelddadige aanvallen meegemaakt. Verder blijkt ook dat trans, intersekse en non-binaire personen in het algemeen vaker geconfronteerd worden met geweld.¹¹⁷ In 2022 geeft de Defensoría del Pueblo aan dat 95,8 % van de trans vrouwen het slachtoffer is geweest van geweld.¹¹⁸

Het ministerie van Vrouwen en Kwetsbare Bevolkingsgroepen (Ministerio de la Mujer y Poblaciones Vulnerables) rapporteert tussen 2020 en 2025 in totaal 1.074 gevallen van geweld tegen LGBTQI+-personen, die werden behandeld via de Noodcentra voor Vrouwen en Gezinnen (Centros de Emergencia Mujer y Familia, CEM)¹¹⁹. In 2024 worden 216 gevallen geregistreerd, waarvan 34 % betrekking heeft op psychisch geweld, 36 % op fysiek geweld en 30 % op seksueel geweld. Voor 2025 laten de cijfers geen daling zien: de CEM behandelen 249 gevallen van geweld, waarvan 33% betrekking heeft op psychisch geweld, 35 % op fysiek geweld en 31 % op seksueel geweld.¹²⁰ Volgens Promsex weerspiegelen deze cijfers niet de werkelijke omvang van het geweld en bestaat er wantrouwen vanwege de slachtoffers jegens staatsinstellingen en kent justitie weinig geloofwaardigheid toe aan aangiften van LGBTQI+-personen.¹²¹

De non-profitorganisatie TGEU meldt in haar jaarlijkse update van november 2025 wereldwijd 281 moorden op trans en genderdiverse personen tussen 1 oktober 2024 en 30 september 2025. Het jaar voordien gaat het wereldwijd om 350 moorden. Het merendeel van de moorden (68 %) vindt plaats in Latijns-Amerika, met Brazilië op de eerste plaats.¹²² Voor Peru registreert de organisatie 3 gevallen in 2024 en 2 in 2025.¹²³

De ngo Sin Violencia LGBTQI+ registreert hogere moordcijfers. Voor 2024 maakt het melding van 361 moorden op LGBTQI+-personen in tien landen van Latijns-Amerika en de Caraïben¹²⁴, waarvan bijna de helft in Colombia. In Peru vinden er in 2024 acht moorden op LGBTQI+-personen plaats, onder wie vier cishomomannen, drie trans vrouwen en één cislesbische vrouw. Dit cijfer is een sterke daling ten

¹¹⁶ Sin Violencia LGBTQI+, 01/2026, p. 73, [url](#)

¹¹⁷ Promsex, 07/2025, pp. 49-50, 106-110, [url](#); Más Igualdad, 12/2024, pp. 64-70, [url](#)

¹¹⁸ Defensoría del Pueblo, 31/03/2022, [url](#)

¹¹⁹ De CEM zijn gespecialiseerde, gratis openbare diensten die uitgebreide, multidisciplinaire zorg bieden aan slachtoffers van geweld tegen vrouwen en leden van het gezin, en aan slachtoffers van seksueel geweld. Ze bieden toegang tot juridisch advies, emotionele steun en sociale hulp in het hele land. In heel Peru zijn er 245 reguliere noodcentra voor vrouwen en gezinnen en één noodcentrum voor vrouwen en gezinnen in een gezondheidscentrum. Daarnaast zijn er 185 noodcentra in politiebureaus, die 24 uur per dag, 365 dagen per jaar open zijn: Plataforma Digital Única del Estado Peruano, 12/02/2026, [url](#)

¹²⁰ Portal Estadístico, s.d., [url](#)

¹²¹ Promsex, 12/2025, p. 35, [url](#)

¹²² TGEU, 12/11/2025, [url](#)

¹²³ TGEU, s.d., [url](#)

¹²⁴ Colombia, Mexico, Guatemala, Honduras, Ecuador, Peru, Dominicaanse Republiek, Bolivia, Nicaragua, El Salvador: Sin Violencia LGBTQI+, 01/2026, p. 20, [url](#)

opzichte van 2023. De ngo waarschuwt dat onderrapportage en beperkte zichtbaarheid het moeilijk maken om van een positieve trend te spreken.¹²⁵ Voor 2025 publiceerde de ngo geen data.

Tussen 2022 en 2024 registreert Sin Violencia LGBTIQ+ veertien moorden op LGBTIQ+-personen die aan sekswerk deden. Zeker tien slachtoffers waren trans vrouwen die in de context van georganiseerde misdaad in Lima om het leven kwamen. Onderzoek wijst uit dat deze moorden het werk zijn van huurmoordenaars. Ze vinden plaats nadat de trans vrouwen afpersgeld weigeren te betalen om sekswerk te mogen verrichten in gebieden onder controle van georganiseerde misdaadorganisaties. Volgens de ngo gaat het hier niet om geïsoleerde incidenten, maar om een criminele handelwijze die specifiek gericht is op deze bijzonder kwetsbare bevolkingsgroep. Een veelbesproken voorbeeld deed zich voor in 2023. Toen weigerde de 30-jarige trans vrouw Rubí Ferrer om 350 Peruaanse sol PEN (ongeveer € 87 [1 PEN = € 0.24])¹²⁶ te betalen aan afpersers, waarna ze werd ontvoerd en vervolgens doorzeefd met 30 kogels door vermoedelijke leden van de Venezolaanse bende Tren de Aragua. De daders filmde de moord en verspreidden de beelden daarna via sociale media om andere sekswerkers te intimideren.¹²⁷ Na de moord op Ferrer en zeven andere trans vrouwen begin 2023 komen in Lima honderden trans vrouwen en sekswerkers samen om te protesteren tegen haatmisdrijven. Ze eisen gerechtigheid voor de moorden, bescherming en een einde aan discriminatie.¹²⁸ Sin Violencia LGBTIQ+ meldt dat de impact van criminaliteit op het leven van sekswerkers in 2024 en daarmee ook het aantal moorden op sekswerkers is afgenomen. Een mogelijke verklaring hiervoor is dat de georganiseerde misdaadnetwerken ook zijn beginnen te opereren in de transportsector, buurtwinkels (de zogenoemde *bodegas*) en scholen. Een andere factor die meespeelt is de georganiseerde respons van de trans- en sekswerkersbeweging in Lima.¹²⁹

Het TLGBI-mensenrechtenobservatorium van de Universiteit Cayetano Heredia, dat een onderzoek voerde naar moorden op LGBTI-personen tussen 2020 en 2023, brengt minstens vijf moorden op trans vrouwen begin 2023 in verband met het georganiseerde misdaadmilieu in Lima. Volgens het observatorium worden er dat jaar negentien moorden gepleegd op leden van de LGBTI-gemeenschap, onder wie twaalf trans vrouwen en zeven homoseksuelen. Dit is een sterke stijging van het aantal moorden op LGBTI-personen tegenover 2022 (13), 2021 (10) en 2020 (12). Van 2020 tot 2023 identificeert het observatorium in totaal 54 moorden, waarvan 30 op trans vrouwen, 23 op homoseksuelen en één op een lesbienne.¹³⁰

Sekswerk is legaal maar ongereguleerd in Peru, waardoor sekswerkers onbeschermd zijn tegen allerlei vormen van geweld. Bovendien heerst er een diep wantrouwen in de autoriteiten aangezien sekswerkers vaak discriminatie en geweld ervaren van de PNP en Serenzago. De denktank InSight Crime bericht dat er geen officiële gegevens bestaan over geweld tegen sekswerkers in Peru. De sekswerkorganisatie Miluska Vida y Dignidad registreert in 2023 36 vermoorde en 39 vermiste vrouwen. In 2024 zijn er minstens 39 moorden of verdwijningen. De meeste sekswerkers maken geen melding van afpersing bij de autoriteiten, omdat ze denken dat dit zinloos is en hen blootstelt aan vergelding door de misdaadorganisaties die hen afpersen.¹³¹

Voor het jaar 2025 tot eind april 2026 kon Cedoca geen informatie vinden over haatmisdrijven, moorden of andere strafbare feiten gepleegd tegen personen van seksuele en genderminderheden.

¹²⁵ Sin Violencia LGBTIQ+, 01/2026, pp. 22, 25, 79-80, [url](#)

¹²⁶ XE, s.d., [url](#)

¹²⁷ Sin Violencia LGBTIQ+, 12/2025, pp. 11, 18-19, [url](#)

¹²⁸ Agencia Presentes, 06/2023, [url](#); Observatorio de Derechos Humanos TLGBI, 06/2024, pp. 46-49, [url](#)

¹²⁹ Sin Violencia LGBTIQ+, 01/2026, pp. 22-23, [url](#)

¹³⁰ Observatorio de Derechos Humanos TLGBI, 06/2024, [url](#)

¹³¹ InSight Crime, 13/02/2025, [url](#)

3.1.3. Mensenrechtenschendingen

3.1.3.1. Discriminatie

Uit de tweede nationale mensenrechtenenquête over de LGBT-bevolking, uitgevoerd in 2019, blijkt dat de Peruaanse bevolking LGBT-personen als één van de meest gediscrimineerde bevolkingsgroepen ziet. Tegelijk brengt de enquête ook discriminerende houdingen en vooroordelen tegenover de LGBT-gemeenschap aan het licht.¹³² In een enquête van 2025 geeft bijna driekwart van de respondenten aan dat trans personen vaak discriminatie ervaren.¹³³ Volgens Promsex is discriminatie tegen LGBTIQ+-personen in Peru structureel en wijdverbreid. De specifieke uitingsvormen variëren naargelang de interactie tussen de lokale cultuur, het institutioneel beleid en de toegang tot rechten. Seksuele en genderminderheden uit de provincies rapporteren in 2025 meer discriminatie en geweld dan personen uit Lima en Callao.¹³⁴

In een enquête van de Amerikaanse non-profitorganisatie The Trevor Project, afgenomen bij meer dan 4.500 LGBTQ+-jongeren tussen 14 en 24 jaar oud in 2022, geeft 66 % van de respondenten aan dat ze ooit discriminatie hebben ervaren omwille van hun seksuele oriëntatie of genderidentiteit.¹³⁵ Een kleinschaliger onderzoek van Promsex uit 2025 onder volwassen LGBTIQ+-personen uit stedelijke gebieden brengt een gelijkaardig percentage (80 %) aan het licht. De meest voorkomende vormen van discriminatie die LGBTIQ+-personen ervaren na hun coming-out zijn volgens datzelfde onderzoek afwijzing door familie of vrienden (55 %) en uitsluiting uit sociale groepen of activiteiten (47 %), gevolgd door discriminatie op het werk of in het onderwijs (34 %). In mindere mate is er sprake van het weigeren van gezondheidsdiensten (21 %) en discriminatie in openbare instellingen (19 %).¹³⁶

Voorafal binnen de familie, het onderwijs en in werkomgevingen is discriminatie volgens de ngo een structureel maar weinig zichtbaar probleem.¹³⁷ Onderzoek uit 2013 en 2016 wijst uit dat Peruaanse onderwijsinstellingen homofobe pesterijen normaliseren en zelfs aanmoedigen door geweldsituaties te beschouwen als een onschadelijke, speelse praktijk. Uit dat onderzoek blijkt ook dat een groot deel van de jongeren zich onveilig voelt op school door hun seksuele geaardheid of genderexpressie. Velen melden dat zij te maken kregen met beledigingen, bedreigingen, roddels en uitsluiting door medeleerlingen, docenten of ander schoolpersoneel vanwege hun seksuele geaardheid, identiteit of genderexpressie.¹³⁸ Het gebrek aan kennis rond seksuele diversiteit en de negatieve houdingen tegenover seksuele en genderminderheden in scholen hebben directe gevolgen voor de mentale gezondheid van studenten. Volgens gegevens uit 2025 van Promsex vertonen LGBTIQ+-jongeren hoge percentages van schooluitval, angst en depressie.¹³⁹ Een studie van Más Igualdad van 2024 bevestigt de impact op de mentale gezondheid.¹⁴⁰

Ook in de openbare ruimte worden seksuele en genderminderheden het slachtoffer van discriminatie. In juni 2025 stelt transactiviste Ana Flavia Chávez dat haar opvangcentrum voor slachtoffers van geweld en uitsluiting in Arequipa maandelijks acht tot tien klachten over discriminatie van trans personen ontvangt. Chávez geeft aan dat acties tegen trans personen toenemen, terwijl het aantal gevallen van discriminatie tegen lesbiennes en homo's afneemt. De activiste legt verder uit dat homo's in het openbaar discriminatie ervaren en lesbiennes af te rekenen krijgen met uitzettingen uit hun

¹³² MINJUSDH, 06/2020, pp. 43-46, 50, [url](#)

¹³³ Ipsos, 06/2025, [url](#)

¹³⁴ Promsex, 07/2025, pp. 21, 107, [url](#)

¹³⁵ The Trevor Project, 2024, p. 14, [url](#)

¹³⁶ Promsex, 07/2025, pp. 50-51, 106-107, [url](#)

¹³⁷ Promsex, 07/2025, pp. 18-19, [url](#)

¹³⁸ Más Igualdad, 12/2024, pp. 27-28, [url](#)

¹³⁹ Promsex, 07/2025, p. 18-19, [url](#)

¹⁴⁰ Más Igualdad, 12/2024, pp. 111-116, [url](#)

huurwoningen wanneer de verhuurders hun seksuele geaardheid ontdekken.¹⁴¹ Een studie van Más Igualdad in 2024 brengt aan het licht dat een derde van de respondenten de toegang tot een plaats of dienst al eens werd geweigerd. Vooral trans personen worden hier frequent mee geconfronteerd. Ook geeft een derde van de respondenten aan dat hen al gevraagd was een plaats te verlaten vanwege hun genderidentiteit of het tonen van affectie aan hun partner.¹⁴²

3.1.3.2. Recht op werk

Op de arbeidsmarkt krijgen LGBTIQ+-werknemers te maken met discriminatie. Dit belemmert niet alleen hun toegang tot werk, maar bemoeilijkt ook hun kansen op promotie en het behoud van hun job. Onderzoek uit 2019 toont aan dat homoseksuele werknemers in Lima die open zijn over hun seksuele geaardheid vaak te maken krijgen met pesterijen op het werk en uitgesloten worden van besluitvorming. Deze discriminatie uit zich vaak subtiel via zogenaamd onschuldige grapjes of twijfels over hun professionele capaciteiten. Uit recenter onderzoek uit 2023 naar alledaagse discriminatie op de werkvloer blijkt bovendien dat veel LGBTIQ+-personen ervoor kiezen hun identiteit te verbergen, vooral in informele of conservatieve contexten. Die verbergingsstrategieën veroorzaken veel emotionele stress en hebben een negatieve impact op de individuele productiviteit.¹⁴³ Volgens onderzoek van het digitale platform Werkplekken zonder Intimidatie (Espacios Laborales Sin Acoso) uit 2024 krijgen LGBTIQ+-personen op de werkvloer vaker te maken met seksuele intimidatie, opmerkingen over hun seksuele geaardheid of genderidentiteit dan niet-LGBTIQ+-personen. LGBTIQ+-personen zijn ook minder geneigd om dergelijke incidenten te melden, onder meer uit schaamte.¹⁴⁴

In de tweede nationale mensenrechtenenquête over de LGBT-bevolking in Peru, uitgevoerd in 2019, geeft 30 % van de respondenten aan dat ze geen homoseksueel persoon in dienst zouden nemen. Dit percentage stijgt tot 37 % wanneer het om een trans persoon gaat.¹⁴⁵ De economische gevolgen van discriminatie op de werkvloer zijn groot, zo stelt Juan Fonseca, hoogleraar Geesteswetenschappen aan de Universidad del Pacífico in Lima. Het werkloosheidspercentage onder LGBT-personen ligt veel hoger dan het nationale gemiddelde. In 2021 bedraagt dit 38 % voor de LGBT-gemeenschap en voor de transpopulatie loopt dit op tot 85 %.¹⁴⁶ Ter vergelijking: de algemene werkloosheidsgraad schommelt dat jaar rond de 11 %.¹⁴⁷ Cedoca vond geen recentere werkloosheidscijfers voor de seksuele en genderminderheden terug. Discriminatie duwt een groot deel van de LGBTIQ+-bevolking richting informele, precaire en zeer kwetsbare vormen van arbeid, aldus Promsex.¹⁴⁸ Door het gebrek aan werkgelegenheid wenden veel trans personen zich tot sekswerk, waardoor ze zich blootstellen aan risico's.¹⁴⁹ Volgens de Defensoría del Pueblo in 2022 is zes op de tien trans vrouwen actief in sekswerk vanwege gebrek aan werkgelegenheid en heeft slechts 5 % het voortgezet onderwijs afgerond.¹⁵⁰

3.1.3.3. Recht op gezondheidszorg

Een academische studie uit 2021 toont aan dat het socio-economische niveau en het wantrouwen tegenover zorgverleners grotendeels bepalen of seksuele minderheden gebruik maken van gezondheidszorg. Eén op de zes LGBTI-volwassenen in de studie geeft aan medische zorg te hebben vermeden uit vrees voor of na ervaringen met discriminatie in zorginstellingen. In Lima ligt de

¹⁴¹ El Búho, 23/06/2025, [url](#)

¹⁴² Más Igualdad, 12/2024, pp. 60-62, [url](#)

¹⁴³ Promsex, 07/2025, pp. 19-20, [url](#)

¹⁴⁴ Gestión, 28/06/2024, [url](#)

¹⁴⁵ Ipsos, 06/2020, [url](#)

¹⁴⁶ Gestión, 28/06/2024, [url](#)

¹⁴⁷ Banco Central de Reserva del Perú, s.d., [url](#)

¹⁴⁸ Promsex, 07/2025, p. 20, [url](#)

¹⁴⁹ Gestión, 28/06/2024, [url](#)

¹⁵⁰ Defensoría del Pueblo, 31/03/2022, [url](#)

bereidheid om gebruik te maken van gezondheidscentra hoger. Volgens de onderzoekers hangt dit samen met de aanwezigheid van meer voorzieningen die specifiek gericht zijn op LGBTI-patiënten.¹⁵¹

Recent onderzoek van Promsex uit 2024 toont aan dat van de verschillende LGBTIQ+-subgroepen de trans vrouwen de meeste barrières in de gezondheidszorg ondervinden, vanwege de manier waarop zij bejegend worden in de gezondheidscentra.¹⁵² In 2016 werkt de overheid een protocol voor deze doelgroep uit, met richtlijnen rond hiv-behandeling, toegang tot hormoontherapie en geestelijke gezondheidszorg na geweldervaringen. De uitvoering ervan verloopt moeizaam en de regelgeving is ook weinig bekend onder de doelgroep.¹⁵³ De kennis van het zorgpersoneel over seksuele diversiteit en de specifieke zorgbehoeften van seksuele en genderdiverse personen is voorts nog beperkt. Ook heersen er vooroordelen en stigma ten aanzien van LGBT onder het zorgpersoneel.¹⁵⁴

Eén van de belangrijkste barrières die trans personen aanhalen, is het gebrek aan erkenning van hun identiteit en hun sociale naam. Zorgpersoneel spreekt trans personen aan met hun wettige voornaam en de voornaamwoorden van het geslacht waarmee ze geboren zijn.¹⁵⁵ Andere barrières zijn de onvriendelijke of onrespectvolle behandeling in gezondheidscentra. Een minderheid van de trans mannen (10 à 20 %) geeft in de studie van REDCAHT+ aan respectloze, vernederende en/of ongepaste seksuele opmerkingen te hebben gekregen in gezondheidscentra.¹⁵⁶ Ook worden homoseksuele mannen en trans personen met hiv geassocieerd, is er onvoldoende aandacht voor andere zorgbehoeften dan hiv, en rust er een stigma op hiv-patiënten.¹⁵⁷ De directeur van een gemeenschapscentrum in Lima stelt dat hiv-patiënten in het algemeen vaak af te rekenen krijgen met vooroordelen of belerende opmerkingen met homofobe ondertoon van het zorgpersoneel. Dit zorgt ervoor dat personen minder geneigd zijn om zich in de toekomst opnieuw op hiv te laten testen of hun antiretrovirale behandeling voort te zetten.¹⁵⁸ Trans personen en in mindere mate mannen die seks hebben met mannen zijn in Peru de bevolkingsgroepen die het meest getroffen zijn door hiv.¹⁵⁹

Sinds 2004 voorziet de Peruaanse staat in gratis antiretrovirale middelen en hiv/aids-behandelingen in het hele land. Ook preventieve medicatie tegen hiv-besmetting is gratis beschikbaar in gespecialiseerde centra.¹⁶⁰ Volgens de Defensoría del Pueblo konden veel trans personen die aan hiv lijden vanwege de COVID-19-pandemie geen toegang krijgen tot hun behandelingen, waardoor ze in een bijzondere kwetsbaarheid terechtkwamen.¹⁶¹ Sinds 2023 kampt Peru met regelmatige tekorten aan antiretrovirale middelen. Verschillende organisaties waaronder Promsex spannen in december 2024 een rechtszaak aan tegen het MINSA na klachten over tekorten in diverse gezondheidscentra in het land.¹⁶² In sommige regio's zoals Amazonas en Loreto lopen de tekorten in 2024 op tot wel 90 %. Deze situatie leidt ertoe dat veel patiënten lagere doses krijgen of hun behandeling helemaal stopzetten. Begin september 2025 beveelt het Hooggerechtshof het MINSA de bevoorrading en gratis verstrekking van eerstelijnsmedicatie (Tenofovir, Lamivudina en Dolutegravir) voor de hiv-behandeling op nationaal niveau te garanderen.¹⁶³ In januari 2026 meldt de Defensoría del Pueblo

¹⁵¹ Revista Perú, 2021, [url](#)

¹⁵² Promsex, 03/2024, pp. 8-12, 16-19, 21, [url](#); Promsex, 03/2024, pp. 8-17, [url](#); PIH, 04/06/2024, [url](#)

¹⁵³ Ciss Bienestar, 07/06/2024, [url](#); Transformar, 06/2024, p. 6, [url](#)

¹⁵⁴ Promsex, 03/2024, pp. 8-12, 16-19, 21, [url](#); Promsex, 03/2024, pp. 8-17, [url](#); PIH, 04/06/2024, [url](#); Socios en Salud, 07/06/2023, [url](#)

¹⁵⁵ Promsex, 03/2024, pp. 8, 11, [url](#); Promsex, 03/2024, p. 12, [url](#); REDCAHT+, 2025, pp. 121-126, [url](#)

¹⁵⁶ Promsex, 03/2024, pp. 8, 18-20, [url](#); REDCAHT+, 2025, pp. 121-126, [url](#)

¹⁵⁷ Promsex, 03/2024, pp. 8-12, 16-19, [url](#); Promsex, 03/2024, pp. 8-17, [url](#)

¹⁵⁸ Cayetano 360°, 26/02/2026, [url](#)

¹⁵⁹ MINSA, 2024, p. 2, [url](#)

¹⁶⁰ Cayetano 360°, 26/02/2026, [url](#)

¹⁶¹ Defensoría del Pueblo, 31/03/2022, [url](#)

¹⁶² La República, 15/09/2025, [url](#); Promsex, 02/12/2024, [url](#)

¹⁶³ Pasión por el derecho, 08/09/2025, [url](#)

opnieuw een ernstig tekort aan antiretrovirale middelen in een ziekenhuis in Iquitos, wat de gezondheid van meer dan 300 patiënten in gevaar brengt.¹⁶⁴ Promsex stelt een algemeen probleem vast met de levering van benodigdheden en medicijnen binnen het MINSA. Hormonen, retrovirale middelen en andere medicijnen die exclusief zijn voor de LGBTTTIQ+-populatie lijden grotere tekorten. Dit is een duidelijke boodschap dat andere zaken prioriteit krijgen, zo stelt George Hale, de directeur van Promsex.¹⁶⁵

Ook het volgen van hormoontherapie gaat voor trans personen vaak gepaard met barrières, onder meer wegens tekorten of een beperkt aanbod aan hormonen in publieke ziekenhuizen, de hoge kostprijs van de behandeling of hormonen in privé-ziekenhuizen, of negatieve ervaringen met zorgpersoneel dat vaak onvoldoende opgeleid is. Een gevolg hiervan is dat trans personen zichzelf hormonen toedienen. De Ministeriële Resolutie die de verstrekking van hormoontherapie garandeert, is overigens enkel van toepassing op trans vrouwen. Trans mannen en andere diverse genderidentiteiten zijn sowieso verplicht de benodigde middelen zelfstandig aan te kopen en de behandelingen in prive-ziekenhuizen te starten.¹⁶⁶

3.1.3.3. Conversiepraktijken

In juni 2021 keurt het MINSA via een Ministeriële Resolutie de Technische Richtlijnen voor de Integrale Geestelijke Gezondheidszorg voor de Adolescentenpopulatie goed. Deze bepalen dat LGBTIQ-adolescenten niet mogen worden onderworpen aan conversiepraktijken. Enkele maanden daarvoor, in februari 2021, wordt een wetsvoorstel ingediend om de zogenaamde conversietherapieën te verbieden. Het wetsvoorstel is in 2024 nog steeds in behandeling.¹⁶⁷

Conversiepraktijken zijn wijdverbreid in Peru.¹⁶⁸ In de grootschalige enquête van The Trevor Project uitgevoerd in 2022 geeft bijna een kwart van de LGBTQ+-jongeren tussen 14 en 24 jaar aan ooit te zijn bedreigd met of onderworpen aan dergelijke praktijken. Bij trans en non-binaire jongeren loopt dit aandeel op tot 38 %. Jongeren die ooit aan een conversietherapie verklaarden te zijn onderworpen of ermee bedreigd waren, rapporteren vaker zelfmoordpogingen dan leeftijdsgenoten die dit niet hebben meegemaakt.¹⁶⁹ Uit recenter onderzoek van Más Igualdad naar de mentale gezondheid bij LGBTQ+-personen in 2024 blijkt dat 15 % van de meer dan 1.200 bevraagde personen onder dwang pogingen heeft ondergaan om hun seksuele geaardheid of genderidentiteit te veranderen. Het merendeel (66 %) was op dat moment nog minderjarig. In de meeste gevallen vonden deze praktijken plaats binnen de geestelijke gezondheidszorg of in een religieuze context. Een kleine minderheid geeft aan dat zij hiervoor tegen hun wil in een kliniek waren opgenomen of naar een religieuze school of kamp waren gestuurd.¹⁷⁰

¹⁶⁴ Defensoría del Pueblo, 22/01/2026, [url](#)

¹⁶⁵ Ciss Bienestar, 07/06/2024, [url](#)

¹⁶⁶ Promsex, 02/2026, pp. 8, 41-52, [url](#); Socios en Salud, 07/06/2023, [url](#)

¹⁶⁷ Infobae, 25/06/2024, [url](#)

¹⁶⁸ Infobae, 25/06/2024, [url](#)

¹⁶⁹ The Trevor Project, 2024, pp. 3, 14, [url](#)

¹⁷⁰ Más Igualdad, 12/2024, pp. 87-101, 115, [url](#)

3.2. Zichtbaarheid

3.2.1. Vrije meningsuiting

In 2002 vindt in Lima voor het eerst een bescheiden Gay Pride plaats, met een 250-tal deelnemers, van wie de meesten gemaskerd zijn.¹⁷¹ Sindsdien organiseert de LGBTQIA+-gemeenschap de mars jaarlijks in Lima, die met de jaren zowel in omvang als in betekenis groeit.¹⁷² In 2025 trekt de optocht volgens de Peruaanse politie meer dan 40.000 deelnemers.¹⁷³ Ook in andere steden verspreid over het hele land worden er Prides georganiseerd. In 2024 vinden er in 35 steden optochten plaats, onder meer in Iquitos en Arequipa.¹⁷⁴ Tot 2023 stuiten de marsen zelden op grote weerstand en tegendemonstraties komen weinig voor.¹⁷⁵

In 2023 verbiedt toenmalig burgemeester López Aliaga dat de Pride eindigt op Plaza San Martín, zoals tot dan toe de gewoonte was. In 2024 en 2025 ondervinden de organisatoren van de Pride moeilijkheden in de voorbereiding omdat de burgemeester zijn goedkeuring voor de route van de optocht uitstelt tot kort voor de geplande dag van het evenement.¹⁷⁶ In 2025 blokkeert het gemeentebestuur van Jesús María bovendien het gebruik van de ruimte waar het hoofdpodium moet komen, ondanks het feit dat de nodige vergunning voorhanden is. Daarnaast spreekt geen enkele overheidsinstantie zich in 2025 uit ter gelegenheid van de Pride, in tegenstelling tot de voorgaande jaren toen instanties als de ombudsman of het ministerie van Vrouwenzaken wel officiële verklaringen aflegden.¹⁷⁷ In april 2026 heeft de burgemeester van Lima, Renzo Reggiardo, nog niet gereageerd op een brief van het organiserende comité van de Pride die een voorstel bevat over de route van het evenement, gepland op 27 juni 2026.¹⁷⁸

Eind maart 2026, twee weken voor de algemene verkiezingen, brengt de eerste mars van trans en non-binaire personen zo'n honderd personen van de gemeenschap bijeen in Lima. De deelnemers vragen aandacht voor de toename van desinformatiecampagnes en haatspraak vanuit conservatieve kringen, die volgens hen tot doel hebben hun rechten in te perken. Daarnaast eisen zij een beleid tegen arbeidsdiscriminatie, geweld en transfeminicide, en een genderidentiteitswet.¹⁷⁹

3.2.2. Ontmoetingsplaatsen

In grote en toeristische steden zoals Cusco, Arequipa en vooral in de hoofdstad Lima, is er een zichtbare en actieve LGBTQ+-gemeenschap. Het uitgaansleven van seksuele en gendeminderheden in Lima concentreert zich in de wijken Miraflores en Barranco, waar er een scala aan homobars, clubs en drag-locaties is. De toeristische gebieden in Peru worden in het algemeen als *gay friendly* beschouwd.¹⁸⁰ Datingapps als Growler, ManHunt en Scruff zijn de belangrijkste apps voor oudere mannen, terwijl Grindr en Hornet vooral populair zijn bij de jongere generatie.¹⁸¹

¹⁷¹ El Comercio, 04/07/2024, [url](#)

¹⁷² Infobae, 28/06/2024, [url](#)

¹⁷³ Policia Nacional del Perú (@PoliciaPeru), 29/06/2025, [url](#)

¹⁷⁴ El Comercio, 04/07/2024, [url](#); Infobae, 29/06/2024, [url](#)

¹⁷⁵ Outright International, 06/2023, p. 26, [url](#)

¹⁷⁶ Infobae, 17/06/2024, [url](#); Infobae, 11/06/2024, [url](#); Infobae, 27/05/2025, [url](#); Infobae, 09/06/2025, [url](#)

¹⁷⁷ Infobae, 01/08/2025, [url](#)

¹⁷⁸ Infobae, 09/04/2026, [url](#)

¹⁷⁹ SWI, 29/03/2026, [url](#)

¹⁸⁰ Misterbandb, 24/09/2023, [url](#); Regalos con Orgullo, 06/04/2026, [url](#)

¹⁸¹ Nomadic Boys, 24/06/2024, [url](#)

In juni 2026 wordt voor de 23^e keer filmfestival OutfestPerú in Lima georganiseerd. Het internationale Gay-, Lesbisch- en Transfilmfestival bestaat al sinds 2004 en zet films met een LGBTIQ-thema in de kijker.¹⁸²

3.2.3. Verenigingsleven

De LGBTI-beweging in Peru vindt haar oorsprong in de jaren 70 en 80, wanneer de eerste groepen activisten zich beginnen te organiseren. Waar de focus in het begin ligt op het voorkomen en behandelen van hiv/aids, verschuift deze in de jaren 90 naar de strijd voor gelijke rechten. De LGBTI-beweging bereikt in 2004 een belangrijke mijlpaal met de oprichting van de Movimiento Homosexual de Lima (MHOL), een organisatie die een referentiepunt wordt voor de verdediging van rechten van seksuele en genderminderheden in Peru.¹⁸³

Freedom House en de Peruaanse Vrouwenrechtenorganisatie DEMUS wijzen erop dat burgerrechtenorganisaties de afgelopen vier jaar meer onder de aanval zijn gekomen en te maken krijgen met pesterijen en intimidatie.¹⁸⁴ Tussen 2022 en 2024 registreert DEMUS 563 aanvallen op vrouwen en LGBTIQANB+-mensenrechtenverdedigers. De overgrote meerderheid daarvan zijn individuele aanvallen. Volgens de organisatie krijgen deze activisten te maken met stigmatisering, fysieke agressie, pesterijen en haatspraak in de (sociale)media, en politieke vervolging. DEMUS geeft het voorbeeld van verschillende LGTBIQANB+-activisten en feministen die gearresteerd werden na een protest in maart 2025 in Arequipa. Sommige activisten hadden niet eens deelgenomen aan het protest, wat volgens de organisatie wijst op criminalisering van feministisch en LGTBIQANB+-activisme door de lokale autoriteiten.¹⁸⁵ Ook een Promsex-studie van 2025 bevestigt dat LGBTIQ+-personen die veel publieke zichtbaarheid hebben, zoals activisten, gemeenschapsleiders en mediafiguren vaker te maken krijgen met directe agressie, intimidatie en institutionele uitsluiting.¹⁸⁶

In april 2025 treedt de hervorming van de APCI-wet in werking, die bepaalt dat alle activiteiten of projecten van het maatschappelijk middenveld die worden gefinancierd met middelen uit internationale samenwerking vooraf goedkeuring moeten krijgen van het Peruaanse Agentschap voor Internationale Samenwerking (Agencia Peruana De Cooperación Internacional, APCI). De hervorming is omstreden en kan op kritiek rekenen van binnen- en buitenlandse mensenrechtenorganisaties.¹⁸⁷ Volgens de ngo Sin Violencia LGBTIQI+ treft deze wetgeving niet alleen de werking van mensenrechtenorganisaties, doordat het moeilijk wordt om financiële middelen te verkrijgen, maar ondermijnt het ook hun vermogen om slachtoffers van staatsgeweld bij te staan, waaronder LGBTIQ+-personen. Voor hen zijn strategische rechtszaken en juridische ondersteuning essentiële middelen om toegang tot gerechtigheid te krijgen. Deze maatregelen creëren volgens de organisatie ook een klimaat van wantrouwen en criminalisering van sociaal werk.¹⁸⁸

¹⁸² Filmmakers, s.d., [url](#); Más Igualdad, 10/07/2023, [url](#)

¹⁸³ Astraea, 01/2017, p. 4, [url](#); Universidad Continental, 23/06/2023, [url](#)

¹⁸⁴ Freedom House, 2025, [url](#); DEMUS, 06/2025, pp. 10-20, 33-36, [url](#)

¹⁸⁵ DEMUS, 06/2025, pp. 10-20, 33-36, [url](#)

¹⁸⁶ Promsex, 07/2025, p. 17, [url](#)

¹⁸⁷ AI, 15/05/2025, [url](#); IACHR, 12/05/2025, [url](#); OHCHR, 04/2025, [url](#); Infobae, 14/04/2025, [url](#)

¹⁸⁸ Sin Violencia LGBTIQ+, 01/2026, pp. 17-19, [url](#)

Bibliografie

Rechtstreekse contacten

Camacho García Gianna, auteur jaarrapport van het TGLBI-mensenrechtenobservatorium 2020-2023, e-mail, 29/04/2026, contacto@observatoriotlgbi.org.pe

Portal Estadístico, statistiekenportaal van de Peruaanse overheid, e-mails, 17/02/2026, 27/03/2026, portalestadistico@warminan.gob.pe

Geschreven en audiovisuele bronnen

Agencia Presentes, *Cómo impactan las violencias en la salud mental de las personas LGBTQ+ e intersex de Perú* [Welke gevolgen heeft geweld voor de geestelijke gezondheid van LGBTQ+- en interseksuele personen in Peru?], 13/11/2024, <https://agenciapresentes.org/2024/11/13/como-impactan-las-violencias-en-la-salud-mental-de-las-personas-lgbtq-de-peru/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Agencia Presentes, *For the first time, a Peruvian trans woman changed her ID without surgery*, 29/09/2021, <https://agenciapresentes.org/en/2021/09/29/por-primera-vez-una-mujer-trans-peruana-cambio-su-dni-sin-operacion-quirurgica/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Agencia Presentes, *Peru 2024: The year the Ministry of Health pathologized trans people and there was little good news for LGBT people*, 17/12/2024, <https://agenciapresentes.org/en/2024/12/17/peru-2024-el-ano-en-que-el-ministerio-de-salud-patologizo-a-personas-trans-y-hubo-pocas-buenas-noticias-para-lgbt/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Agencia Presentes, *The silenced crimes*, 06/2023, <https://agenciapresentes.org/crimenes-lgbti-peru/eng/index.html> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Agencia Presentes, *Identidades negadas* [Ontzegde identiteiten], 31/03/2023, <https://agenciapresentes.org/identidades-negadas/> [geraadpleegd op 15/01/2026]

Agencia Presentes, *My identity, my right: the struggle of trans people in Peru*, 24/11/2016, <https://agenciapresentes.org/en/2016/11/24/identidad-derecho-la-lucha-lxs-trans-peru/> [geraadpleegd op 15/01/2026]

Agencia Presentes, *Peru: Four actions by the trans population against an anti-rights state*, 17/04/2024, <https://agenciapresentes.org/en/2024/04/17/peru-cuatro-acciones-de-la-poblacion-trans-frente-a-un-estado-antiderechos/> [geraadpleegd op 15/01/2026]

Amnesty International (AI), *Perú: rechazo a la promulgación de una ley anti ONG* [Peru: verzet tegen de invoering van een anti-ngo-wet], s.d., <https://amnistia.org.ar/noticias/peru-rechazo-de-amnistia-internacional-a-una-ley-anti-ong> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Astraea, *Peru LGBTI: Resumen de las Condiciones Políticas, Económicas y Sociales* [Peru LGBTI: Overzicht van de politieke, economische en sociale omstandigheden], 01/2017, https://globalphilanthropyproject.org/wp-content/uploads/2017/01/Astraea-Peru-Resumen-2015_Spanish.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]

Atlantic Council, *Peru at a breaking point: How ten years of political chaos opened the door to organized crime*, 27/10/2025, <https://www.atlanticcouncil.org/blogs/new-atlanticist/peru-at-a-breaking-point-how-ten-years-of-political-chaos-opened-the-door-to-organized-crime/> [geraadpleegd op 09/01/2026]

Atlantic Council, *Vier vragen (en antwoorden van experts) over de afzettingsprocedure tegen de Peruaanse president en wat er daarna komt*, 10/10/2025, <https://www.atlanticcouncil.org/blogs/new-atlanticist/four-questions-and-expert-answers-about-perus-presidential-impeachment-and-whats-next/> [geraadpleegd op 09/01/2026]

Banco Central de Reserva del Perú, *Tasa de Desempleo (%)* [Werkloosheidspercentage (%)], s.d., <https://estadisticas.bcrp.gob.pe/estadisticas/series/mensuales/resultados/PN38063GM/html> [geraadpleegd op 29/04/2026]

- BBC, *Peru names new interim president after removal of José Jerí*, 19/02/2026, <https://www.bbc.com/news/articles/cvgkp84mmmvo> [geraadpleegd op 28/04/2026]
- BBC, *Peru's Congress ousts President Jerí after four months in office*, 18/02/2026, <https://www.bbc.com/news/articles/cz7gvd457vo> [geraadpleegd op 28/04/2026]
- Bertelsmann Stiftung, *BTI 2024 Peru Country Report: BTI 2024, 2024*, https://bti-project.org/fileadmin/api/content/en/downloads/reports/country_report_2024_PER.pdf [geraadpleegd op 09/01/2026]
- Campaña Latinoamericana por el Derecho a la Educación (CLADE), *Perú: Se aprueba Política de Igualdad de Género y Corte Suprema decide a favor de currículo escolar con perspectiva de género* [Peru: Beleid inzake gendergelijkheid goedgekeurd en Hooggerichtshof spreekt zich uit voor een leerplan met een genderperspectief], 09/04/2019, <https://redclade.org/noticias/peru-politica-genero/> [geraadpleegd op 28/04/2026]
- Cavaria, *Trans personen*, 25/09/2020, <https://www.cavaria.be/transgender-personen> [geraadpleegd op 06/06/2023]
- Cayetano 360°, *Luchando contra los prejuicios: Vivir con VIH hoy en el Perú* [De strijd tegen vooroordelen: leven met hiv in het hedendaagse Peru], 26/02/2026, <https://360.cayetano.edu.pe/noticias/luchando-contra-los-prejuicios-la-realidad-de-vivir-con-vih-hoy-en-el-peru/> [geraadpleegd op 04/03/2026]
- Ciss Bienestar, *Acceso a la salud de la población trans en Perú - LGBTTTTQA+SS* [Toegang tot gezondheidszorg voor de transgemeenschap in Peru - LGBTTTTQA+SS], 07/06/2024, <https://ciss-bienestar.org/lgbttqss/acceso-a-la-salud-de-la-poblacion-trans-en-peru/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Civicus, *PERU: 'The government is opening the door to dangerous practices such as 'conversion therapies''*, 14/06/2024, <https://www.civicus.org/index.php/media-resources/news/interviews/7087-peru-the-government-is-opening-the-door-to-dangerous-practices-such-as-conversion-therapies> [geraadpleegd op 15/01/2026]
- Defensoría del Pueblo, *Defensoría del Pueblo: identidad de género de personas trans debe ser garantizada por el Estado Peruano* [Defensoría del Pueblo: de Peruaanse staat moet de genderidentiteit van transgenders waarborgen], 31/03/2022, <https://www.defensoria.gob.pe/defensoria-del-pueblo-identidad-de-genero-de-personas-trans-debe-ser-garantizada-por-el-estado-peruano/> [geraadpleegd op 16/02/2026]
- Deutsche Welle (DW), *Autoridad electoral de Perú prevé tener resultados en mayo* [De Peruaanse kiesraad verwacht in mei de uitslag bekend te maken], 18/04/2026, <https://www.dw.com/es/autoridad-electoral-de-perú-prevé-resultados-a-mediados-de-mayo/a-76845631> [geraadpleegd op 28/04/2026]
- Diálogos Humanos, *Vivir con Miedo, Resistir con Orgullo: La Realidad de la comunidad LGBTIQ+ Peruana* [Leven in angst, trots verzetten: de realiteit van de Peruaanse LGBTIQ+-gemeenschap], 01/06/2025, <https://dialogoshumanos.pe/2025/06/01/vivir-con-miedo-resistir-con-orgullo-la-realidad-de-la-comunidad-lgbtqi-peruana/> [geraadpleegd op 03/02/2026]
- EFE, *Gahela Cari, candidata trans discriminada en Perú: "Cuestionan mis genitales"* [Gahela Cari, een gediscrimineerde transkandidaat in Peru: "Ze twijfelen aan mijn geslachtsdelen"], 02/02/2021, <https://web.archive.org/web/20210202135619/https://www.efe.com/efe/america/politica/gahela-cari-candidata-trans-discriminada-en-peru-cuestionan-mis-genitales/20000035-4455376> [geraadpleegd op 28/04/2026]
- El Búho, *Marcha LGTBI+ en Arequipa: al mes se reportan entre 8 a 10 denuncias por discriminación* [LGTBI+-mars in Arequipa: er worden maandelijks tussen de 8 en 10 klachten over discriminatie gemeld], 23/06/2025, <https://elbuho.pe/2025/06/marcha-lgtbi-en-arequipa-al-mes-se-reportan-entre-8-a-10-denuncias-por-discriminacion/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- El Comercio, *Dania Calderón García es la primera mujer trans que cambió el sexo en su DNI sin someterse a una operación* [Dania Calderón García is de eerste transvrouw die haar geslacht op haar identiteitskaart heeft laten wijzigen zonder een operatie te ondergaan], 29/09/2021, <https://elcomercio.pe/lima/dania-calderon-garcia-es-la-primera-mujer-trans-que-cambio-el-sexo-en-su-dni-sin-someterse-a-una-operacion-nndc-noticia/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- El Comercio, *De la Plaza Francia a todo el Perú: La expansión de la marcha del Orgullo LGBT* [Van Plaza Francia naar heel Peru: de uitbreiding van de LGBT-Pride-optocht], 04/07/2024, <https://elcomercio.pe/ecdata/de-la->

[plaza-francia-a-todo-el-peru-la-expansion-de-la-marcha-del-orgullo-lgbt-que-convirtio-al-pais-en-un-caso-de-exito-ante-los-ojos-del-mundo-lima-provincias-pride-noticia/](#) [geraadpleegd op 29/04/2026]

El País, *José Jerí: El presidente de Perú frente a su hora decisiva: siete mociones de censura amenazan su mandato* [José Jerí: De president van Peru staat voor een beslissend moment: zeven moties van wantrouwen bedreigen zijn ambtstermijn], 17/02/2026, <https://elpais.com/america/2026-02-17/el-presidente-de-peru-frente-a-su-hora-decisiva-siete-mociones-de-censura-amenazan-su-mandato.html> [geraadpleegd op 28/04/2026]

El País, *Perú elige en las urnas a su noveno presidente en 10 años* [Peru kiest aan de stembus zijn negende president in tien jaar], 12/04/2026, <https://elpais.com/america/2026-04-12/peru-elige-en-las-urnas-a-su-noveno-presidente-en-10-anos.html> [geraadpleegd op 28/04/2026]

El País, *Que los presos paguen por su comida y crear un documento de identidad para fetos: la falta de propuestas de fondo marca la campaña electoral en Perú* [Gevangenen laten betalen voor hun maaltijden en een identiteitsbewijs voor foetussen invoeren: het gebrek aan inhoudelijke voorstellen kenmerkt de verkiezingscampagne in Peru], 10/03/2026, <https://elpais.com/america/2026-03-10/que-los-presos-paguen-por-su-comida-y-crear-un-documento-de-identidad-para-fetos-la-falta-de-propuestas-de-fondo-marca-la-campana-electoral-en-peru.html> [geraadpleegd op 28/04/2026]

Elias Zambrano A., Palomino-Flores P., Gallardo-Echenique E., *Representation of the LGBTIQ+ Community in Three Peruvian Television Series*, 01/10/2023, https://www.researchgate.net/publication/374366894_Representation_of_the_LGBTIQ_Community_in_Three_Peruvian_Television_Series [geraadpleegd op 29/04/2026]

Equaldex, *LGBT Equality Index in South America*, s.d., <https://www.equaldex.com/equality-index?continent=South+America> [geraadpleegd op 28/04/2026]

Equaldex, *LGBT Rights in Peru*, s.d., <https://www.equaldex.com/region/peru> [geraadpleegd op 28/04/2026]

Equality Caucus, *Life as a Legislator: Susel Paredes, Peru*, 05/07/2023, <https://equalitycaucus.org/news/article/life-as-a-legislator-susel-paredes-per-fly6p> [geraadpleegd op 24/02/2026]

Estudio para la Defensa de los Derechos de la Mujer (DEMUS), *Activistas bajo ataque en el Perú: Mujeres y personas LGTBIQANB+ defensoras de derechos humanos que resisten ser silenciadas* [Activisten onder vuur in Peru: vrouwen en LGTBIQANB+-mensen die opkomen voor de mensenrechten en zich niet het zwijgen laten opleggen], 06/2025, <https://dokumen.pub/activistas-bajo-ataque-en-el-peru-mujeres-y-personas-lgtbiqanb-defensoras-de-derechos-humanos-que-resisten-ser-silenciadas.html> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Filmmakers, *OUTFESTPERÚ International LGBT+ Film Festival*, s.d., <https://filmmakers.festhome.com/f/1774/1> [geraadpleegd op 29/04/2026]

France 24, *¿Puede el regreso al Congreso bicameral contribuir a la estabilidad política en Perú?* [Kan de terugkeer naar een tweekamerstelsel bijdragen aan de politieke stabiliteit in Peru?], 08/04/2026, <https://www.france24.com/es/am%C3%A9rica-latina/20260408-puede-el-regreso-al-congreso-bicameral-contribuir-a-la-estabilidad-pol%C3%ADtica-en-per%C3%BA> [geraadpleegd op 28/04/2026]

Freedom House, *Peru: Freedom in the World 2025 Country Report*, 2025, <https://freedomhouse.org/country/peru/freedom-world/2025> [geraadpleegd op 16/02/2026]

Generación Orgullo, *Guía para denunciar actos de discriminación contra personas lgbtiq+ en el Perú* [Handleiding voor het melden van discriminatie tegen lgbtiq+-personen in Peru], 12/2024, <https://generacionorgullo.org/wp-content/uploads/2024/12/Guia-para-Denunciar-Actos-de-Discriminacion-contr-Personas-LGBTIQ-Peru.pdf> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Gestión, *Tratamiento de hormonas en adolescentes trans: Iniciativa del Congreso busca regular su uso* [Hormoonbehandeling bij transjongeren: initiatief in het Congres beoogt het gebruik ervan te reguleren], 16/09/2025, <https://gestion.pe/peru/tratamiento-de-hormonas-en-adolescentes-trans-iniciativa-del-congreso-busca-regular-su-uso-noticia/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Gestión, *Afrodescendientes y LGTBIQ+: los que sufren más acoso en las empresas peruanas, según ELSA* [Mensen van Afrikaanse afkomst en LGTBIQ+: volgens ELSA worden zij het meest gepest op Peruaanse

bedrijven], 28/06/2024, <https://gestion.pe/economia/management-empleo/afrodescendientes-y-lgtbiq-los-que-sufren-mas-acoso-en-las-empresas-peruanas-segun-elsa-noticia/> [geraadpleegd op 03/03/2026]

Global Philanthropy Project, *Case Study 1.Peru: "How Gender-Restrictive Groups May Lose The Legal Battle, But Win The Communications And Cultural War"*, 03/2021, <https://globalphilanthropyproject.org/wp-content/uploads/2021/03/MMP-Case-Study-1-Peru.pdf> [geraadpleegd op 28/04/2026]

Global Voices, *Perú se resiste a las uniones LGBTQ+: ¿por qué? [Peru verzet zich tegen LGBTQ+-relaties: waarom?]*, 22/01/2025, <https://es.globalvoices.org/2025/01/22/peru-se-resiste-a-las-uniones-lgbtq-por-que/> [geraadpleegd op 17/02/2026]

Human Rights Watch (HRW), *World Report 2025: Peru*, 08/12/2024, <https://www.hrw.org/world-report/2025/country-chapters/peru> [geraadpleegd op 15/01/2026]

Infobae, *'Terapias de conversión': Perú sigue sin tener una ley que prohíba esta forma de tortura contra la comunidad LGBTIQ+ [Conversie therapieën': Peru heeft nog steeds geen wet die deze vorm van marteling tegen de LGBTIQ+-gemeenschap verbiedt]*, 25/06/2024, <https://www.infobae.com/peru/2024/06/30/terapias-de-conversion-peru-sigue-sin-tener-una-ley-que-prohiba-esta-forma-de-tortura-contra-la-comunidad-lgbtqi/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *"Homofobia municipal" heredada de López Aliaga: MML pone bloqueo a la Marcha del Orgullo 2026 y no responde desde noviembre [Gemeentelijke homofobie" geërfd van López Aliaga: MML legt de Pride-optocht van 2026 aan banden en reageert al sinds november niet meer]*, 09/04/2026, <https://www.infobae.com/peru/2026/04/09/homofobia-municipal-heredada-de-lopez-aliaga-mml-pone-bloqueo-a-la-marcha-del-orgullo-2026-y-no-responde-desde-noviembre/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *Antonio Gálvez logró una sentencia histórica a favor de la comunidad LGBT en el Perú: "Tenemos una sola ley que nos ampara, usémosla" [Antonio Gálvez heeft een historische uitspraak bewerkstelligd ten gunste van de LGBT-gemeenschap in Peru: „We hebben maar één wet die ons beschermt, laten we die dan ook gebruiken"]*, 24/05/2025, <https://www.infobae.com/peru/2025/05/25/antonio-galvez-logro-una-sentencia-historica-a-favor-de-la-comunidad-lgbt-en-el-peru-tenemos-una-sola-ley-que-nos-ampara-usemosla/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *Día del Orgullo LGTBQIA+: historia de cómo fueron las primeras marchas en el Perú [LGBTQIA+ Pridedag: het verhaal achter de eerste parades in Peru]*, 28/06/2024, <https://www.infobae.com/peru/2024/06/28/dia-del-orgullo-lgtbqia-historia-de-como-fueron-las-primeras-marchas-en-el-peru/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *Exintegrante de Zaperoko cumplirá condena por discriminar a un miembro de la comunidad LGBT [Voormalig lid van Zaperoko moet een gevangenisstraf uitzitten wegens discriminatie van een lid van de LGBT-gemeenschap]*, 19/03/2025, <https://www.infobae.com/peru/2025/03/19/exintegrante-de-zaperoko-cumplira-condena-por-discriminar-a-un-miembro-de-la-comunidad-lgbt/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *La Fiscalía de Perú pide perpetua para el fundador del movimiento Túpac Amarun por asesinato contra personas LGBT [Het Openbaar Ministerie van Peru eist levenslange gevangenisstraf voor de oprichter van de Túpac Amarun-beweging wegens moord op LGBT-persoon]*, 24/11/2025, <https://www.infobae.com/americas/agencias/2025/11/24/la-fiscalia-de-peru-pide-perpetua-para-el-fundador-del-movimiento-tupac-amarun-por-asesinato-contra-personas-lgbt/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *Los derechos LGBTIQ+ siguen sin agenda en el Estado peruano [LGBTIQ+ rechten staan nog steeds niet op de agenda van de Peruaanse staat]*, 01/08/2025, <https://www.infobae.com/peru/2025/08/01/entre-retrocesos-y-omisiones-los-derechos-lgbtqi-siguen-sin-agenda-en-el-estado-peruano/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *Marcha de Orgullo LGBTIQ+ 2024 EN VIVO: minuto a minuto de las manifestaciones en Lima, Arequipa, Trujillo y otras ciudades del Perú [LGBTIQ+ Pride-optocht 2024 LIVE: verslag van minuut tot minuut van de demonstraties in Lima, Arequipa, Trujillo en andere steden in Peru]*, 29/06/2024, <https://www.infobae.com/peru/2024/06/29/marcha-de-orgullo-lgbtqi-2024-en-vivo-minuto-a-minuto-de-las-movilizaciones-en-lima-arequipa-y-otras-ciudades-del-peru/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Infobae, *Marcha del Orgullo 2024 aún no tiene aprobación de gestión de Rafael López Aliaga: incertidumbre en organización a menos de tres semanas [De Pride-optocht van 2024 is nog niet goedgekeurd door Rafael López*

- Aliaga: onzekerheid bij de organisatie op minder dan drie weken tijd], 11/06/2024, <https://www.infobae.com/peru/2024/06/11/marcha-del-orgullo-2024-aun-no-tiene-aprobacion-de-gestion-de-rafael-lopez-aliaga-incertidumbre-en-organizacion-a-menos-de-tres-semanas/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Infobae, *Marcha del Orgullo 2025 sin luz verde: gestión de Rafael López Aliaga no responde a organizadores a un mes del evento* [Pride-optocht 2025 krijgt geen groen licht: het bestuur van Rafael López Aliaga reageert niet op de organisatoren, een maand voor het evenement], 27/05/2025, <https://www.infobae.com/peru/2025/05/27/marcha-del-orgullo-2025-sin-luz-verde-gestion-de-rafael-lopez-aliaga-no-responde-a-organizadores-a-un-mes-del-evento/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Infobae, *Marcha del Orgullo de 2025 recibió luz verde de la Municipalidad de Lima y se realizará el 28 de junio* [De Pride-optocht van 2025 heeft groen licht gekregen van het stadsbestuur van Lima en vindt plaats op 28 juni], 09/06/2025, <https://www.infobae.com/peru/2025/06/09/marcha-del-orgullo-de-2025-recibio-luz-verde-de-la-municipalidad-de-lima-y-se-realizara-el-28-de-junio/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Infobae, *Organizaciones afectadas por la 'ley anti ONG' rechazan su promulgación: "Iniciaremos acciones legales"* [Organisaties die getroffen worden door de 'anti-ngo-wet' verwerpen de invoering ervan: "We zullen juridische stappen ondernemen"], 14/04/2025, <https://www.infobae.com/peru/2025/04/14/organizaciones-afectadas-por-la-ley-anti-ong-rechazan-su-promulgacion-iniciaremos-acciones-legales/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Infobae, *Poder Judicial evaluará apelación de Víctor Polay por prisión preventiva este lunes* [De rechterlijke macht buigt zich maandag over het beroep van Víctor Polay tegen zijn voorlopige hechtenis], 22/03/2026, <https://www.infobae.com/peru/2026/03/22/poder-judicial-evaluara-apelacion-de-victor-polay-por-prision-preventiva-este-lunes/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Infobae, *Rafael López Aliaga dice que Marcha del Orgullo 2024 está preaprobada: "Hemos pedido que no vengán con payasadas"* [Rafael López Aliaga zegt dat de Pride-optocht van 2024 al voorlopig is goedgekeurd: „We hebben gevraagd om geen gekkigheid uit te halen"], 17/06/2024, <https://www.infobae.com/peru/2024/06/17/hemos-pedido-que-no-vengan-con-payasadas-rafael-lopez-aliaga-dice-que-marcha-del-orgullo-2024-esta-preaprobada/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- InSight Crime, *The Women Working the Streets*, 13/02/2025, <https://insightcrime.org/investigations/women-working-streets/> [geraadpleegd op 16/02/2026]
- Institut du Genre en Géopolitique (IGG) (Díaz A.), *Persecutions Against Trans Individuals in Peru: Systemic Violence Fuelled by the State* 1/3, 26/04/2024, <https://igg-geo.org/en/2024/04/26/persecutions-against-trans-individuals-in-peru-systemic-violence-fuelled-by-the-state/> [geraadpleegd op 16/01/2026]
- Institut Public de Sondage d'Opinion Secteur (IPSOS), *Ipsos LGBT+ Pride Report 2025*, 06/2025, <https://www.ipsos.com/sites/default/files/ct/news/documents/2025-06/ipsos-pride-report-2025.pdf> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Inter-American Commission on Human Rights (IACHR), *Peru: IACHR expresses serious concern over articles of the law modifying the international cooperation agency*, 12/05/2025, <https://www.oas.org/en/iachr/jsForm/> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- International Crisis Group (ICG), *Long Wait for Results in Peru's Elections Ratchets Up Tensions*, 21/04/2026, <https://www.crisisgroup.org/anb/latin-america-caribbean/peru/long-wait-results-perus-elections-ratchets-tensions> [geraadpleegd op 28/04/2026]
- International Crisis Group (ICG), *Unrest on Repeat: Plotting a Route to Stability in Peru*, s.d., <https://www.crisisgroup.org/rpt/latin-america-caribbean/peru/104-unrest-repeat-plotting-route-stability-peru> [geraadpleegd op 24/02/2026]
- International Lesbian, Gay, Bisexual, Trans and Intersex Association (ILGA) Database, *LGBTI Rights in Peru*, s.d., <https://database.ilga.org/peru-lgbti> [geraadpleegd op 13/01/2026]
- Ipsos, *II Encuesta nacional de derechos humanos: población LGBT* [II nationale enquête over mensenrechten: de LGBT-bevolking], 06/2020, https://www.ipsos.com/sites/default/files/ct/news/documents/2020-06/presentacion_ii_encuesta_nacional_ddhh.pdf [geraadpleegd op 03/03/2026]

- Ipsos, *Ipsos LGBT+ Pride Report 2025*, 06/2025, <https://www.ipsos.com/sites/default/files/ct/news/documents/2025-06/ipsos-pride-report-2025.pdf> [geraadpleegd op 03/03/2026]
- Jugo, *Test de democracia para tu candidato [Democratietest voor je kandidaat]*, 30/12/2025, <https://jugo.pe/planes-gobierno-derechos-lgbt-peru/> [geraadpleegd op 28/04/2026]
- La República (Camacho E.), *Rodrigo Gil: "Para el movimiento conservador, un adversario es el mal encarnado al cual uno tiene que eliminar políticamente" [Rodrigo Gil: "Voor de conservatieve beweging is een tegenstander het kwaad in eigen persoon, dat men politiek moet uitschakelen"]*, 15/04/2025, <https://larepublica.pe/domingo/2024/11/26/rodrigo-gil-para-el-movimiento-conservador-un-adversario-es-el-mal-encarnado-al-cual-uno-tiene-que-eliminar-politicamente-2128126> [geraadpleegd op 26/02/2026]
- La República, *Emiten la primera sentencia por discriminación por motivo de orientación sexual [Eerste vonnis uitgesproken wegens discriminatie op grond van seksuele geaardheid]*, 20/02/2023, <https://larepublica.pe/sociedad/2023/02/20/emiten-la-primera-sentencia-por-discriminacion-por-motivo-de-orientacion-sexual-lgbt-869780> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- La República, *Pacientes con VIH denuncian desabastecimiento de medicamentos: "Nos dan los que están próximos a vencer" [Patiënten met hiv klagen over een tekort aan medicijnen: "We krijgen medicijnen die bijna over de datum zijn"]*, 15/09/2025, <https://larepublica.pe/sociedad/2025/09/15/pacientes-con-vih-denuncian-desabastecimiento-de-medicamentos-nos-dan-los-que-estan-proximos-a-vencerhnews-1362435> [geraadpleegd op 04/03/2026]
- lesterfeder.com, *The Congressman, The Cardinal, And The Peruvian Closet*, 07/12/2013, <https://www.lesterfeder.com/the-congressman-the-cardinal-and-the-peruvian-closet/> [geraadpleegd op 24/02/2026]
- Letras (Tello K.), *El contramovimiento evangelico conservador en el Peru (2009-2019): aliados, recursos y estrategias1 [De conservatieve evangelische tegenbeweging in Peru (2009-2019): bondgenoten, middelen en strategieën]*, 30/06/2024, http://www.scielo.org.pe/scielo.php?script=sci_arttext&pid=S2071-50722024000100012 [geraadpleegd op 26/02/2026]
- Más Igualdad, *Bajo El Arcoíris en el Outfest Perú [Onder de regenboog op Outfest Peru]*, 10/07/2023, <https://www.masigualdad.pe/post/bajo-el-arcoiris-en-el-outfest-peru> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Más Igualdad, *Informe de resultados Bus Express - Opinión pública nacional urbana [Resultatenrapport Bus Express - Nationale opiniepeiling in stedelijke gebieden]*, 10/2025, https://www.masigualdad.pe/files/ugd/4aec54_5d2ad46225ad40f4887c4c4277c97c98.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Más Igualdad, *Salud mental LGBTIQ+ en Perú 2024 [Geestelijke gezondheid van LGBTIQ+ personen in Peru 2024]*, 12/2024, https://www.masigualdad.pe/files/ugd/4aec54_c8d6e0ecec9c43fab85c79aaa04bbbd1.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Ministerio de Justicia y Derechos Humanos (MINJUSDH), *Informe analítico II Encuesta Nacional de Derechos Humanos [Analytisch rapport II Nationale enquête over mensenrechten]*, 06/2020, <https://cdn.www.gob.pe/uploads/document/file/1611168/1.-Informe-anali%CC%81tico-de-la-II-Encuesta-Nacional-de-Derechos-Humanos.pdf.pdf?v=1611855122> [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Ministerio de Justicia y Derechos Humanos (MINJUSDH), *Características criminológicas de las muertes dolosas de personas LGTB en el Perú 2012 – 2021 [Criminologische kenmerken van dodelijke geweldsmisdrijven tegen lgbt-personen in Peru 2012–2021]*, 01/2022, https://cdn.www.gob.pe/uploads/document/file/2925786/Características_criminológicas_de_las_muertes_dolosas_de_personas_LGTB_en_el_Perú_2012_-_2021.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Ministerio de Salud (Perú), *Situación epidemiológica del VIH-SIDA en el Perú [Epidemiologische situatie van hiv/aids in Peru]*, 2024, https://epipublic.dge.gob.pe/uploads/vih-sida/vih-sida_202512_31_161049.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]
- Misterbandb, *Gay Peru 2026 Guide*, 24/09/2023, <https://www.misterbandb.com/gay-guide/peru> [geraadpleegd op 29/04/2026]

NBC News, *Insults and Support Greet Peru's First Openly Gay Congressman*, 27/05/2014, <https://www.nbcnews.com/news/latino/insults-support-greet-perus-first-openly-gay-congressman-n115146> [geraadpleegd op 28/04/2026]

Nomadic Boys, *Gay Peruvian boy Aaron tells us about gay life in Peru*, 18/06/2024, <https://nomadicboys.com/gay-life-in-peru-interview-with-aaron-from-lima/> [geraadpleegd op 18/05/2026]

Observatorio de Derechos Humanos TLGBI, 06/2024, https://observatoriotlgbi.org.pe/docs/Informe_2020-2023.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]

Observatorio de Derechos Humanos TLGBI, *Informe anual del Observatorio de derechos TLGBI 2020-2023* [Jaarverslag van het Observatorium voor TLGBI-rechten 2020-2023], 06/2024, https://observatoriotlgbi.org.pe/docs/Informe_2020-2023.pdf [geraadpleegd op 28/04/2026]

Observatorio de Derechos LGBT, *Informe anual del Observatorio de Derechos LGBT 2016* [Jaarverslag van het Observatorium voor LGBT-rechten 2016], 09/2017, https://observatoriotlgbi.org.pe/docs/Informe_2016.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]

Observatorio de Derechos LGBT, *Informe anual del Observatorio de Derechos Humanos LGTB 2017-2018* [Jaarverslag van het Observatorium voor LGBT-rechten 2017-2018], 06/2019, https://observatoriotlgbi.org.pe/docs/Informe_2017-2018.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]

Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights (OHCHR), *Perú: Expertos y expertas de la ONU advierten que el proyecto de ley que elimina el concepto de género amenaza los avances en materia de derechos humanos* [Peru: VN-deskundigen waarschuwen dat het wetsvoorstel dat het begrip gender afschaft, de vooruitgang op het gebied van de mensenrechten in gevaar brengt], 22/12/2025, <https://www.ohchr.org/en/press-releases/2025/12/peru-bill-eliminating-concept-gender-threatens-progress-human-rights-warn-un> [geraadpleegd op 12/01/2026]

Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights (OHCHR), *Perú: El impacto de la ley sobre la Agencia Peruana de Cooperación Internacional* [Peru: De gevolgen van de wet voor het Peruaanse Agentschap voor Internationale Samenwerking], 16/04/2025, <https://www.ohchr.org/es/press-releases/2025/04/peru-impact-international-cooperation-law-ngos> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Ojo Público, Rodrigo Gil Piedra: "Quien va ganando para la campaña de 2026 es el movimiento conservador" [Rodrigo Gil Piedra: „De conservatieve beweging ligt voorop in de race voor de verkiezingen van 2026“], 13/10/2024, <https://ojo-publico.com/politica/rodrigo-gil-los-que-van-ganando-el-2026-son-los-conservadores> [geraadpleegd op 27/02/2026]

Opinio Juris, *Understanding Pedro Castillo: A Guide for the Global North* - Opinio Juris, 16/06/2021, <https://opiniojuris.org/2021/06/16/understanding-pedro-castillo-a-guide-for-the-global-north/> [geraadpleegd op 24/02/2026]

Outright International (de Belaunde A.), *Peru's Supreme Court Ruled That Pathologizing Trans Identities Is Unconstitutional — and Invoked Happiness to Explain Why*, 09/04/2026, <https://outrightinternational.org/insights/perus-supreme-court-ruled-pathologizing-trans-identities-unconstitutional-and-invoked> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Outright International, *Peru*, 12/03/2026, <https://outrightinternational.org/our-work/americas/peru> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Outright International, *We Remain Resilient: Pride Around the World in 2022*, 06/2023, https://outrightinternational.org/sites/default/files/2023-06/Outright_PrideReport_2023.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]

Partners In Health (PIH), *They are Not Alone: Three Transgender Women's Stories of Resistance in Peru*, 04/06/2024, <https://www.pih.org/article/three-transgender-womens-stories-peru> [geraadpleegd op 05/03/2026]

Pasión por el derecho, *Jueza ordena al Minsa que entregue gratuitamente medicamentos de primera línea para el tratamiento del VIH a nivel nacional* [Rechter beveelt het ministerie van Volksgezondheid om in het hele land gratis eerstelijnsmedicijnen voor de behandeling van hiv te verstrekken], 08/09/2025, <https://lpderecho.pe/jueza-ordena-minsa-entregue-gratuitamente-medicamentos-primera-linea-tratamiento-vih-nivel-nacional-exp-10790-2024-0/> [geraadpleegd op 04/03/2026]

Peru Support Group, *As Pride marches get under way, LGBTI+ citizens face more discrimination*, 06/2025, <https://perusupportgroup.org.uk/2025/06/as-pride-marches-get-under-way-lgbti-citizens-face-more-discrimination/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Pew Research Center (Lesage K. et al.), *Religious identity and switching in Latin American countries*, 21/01/2026, <https://www.pewresearch.org/global/2026/01/21/religious-affiliation-in-latin-america/> [geraadpleegd op 26/02/2026]

Plataforma Digital Única del Estado Peruano, *Servicios para atender casos de violencia contra las mujeres e integrantes del grupo familiar* [Hulpverlening bij gevallen van geweld tegen vrouwen en gezinsleden], 12/02/2026, <https://www.gob.pe/479-servicios-para-atender-casos-de-violencia-contra-las-mujeres-e-integrantes-del-grupo-familiar> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Plataforma Única del Estado Peruano, *Fiscalía acusa por terrorismo agravado y solicita cadena perpetua para Víctor Polay por el caso 'Las Gardenias'* [Het Openbaar Ministerie klaagt Víctor Polay aan wegens zware vorm van terrorisme en eist levenslange gevangenisstraf in de zaak 'Las Gardenias'], 24/11/2025, <https://www.gob.pe/institucion/mpfn/noticias/1296070-fiscalia-acusa-por-terrorismo-agravado-y-solicita-cadena-perpetua-para-victor-polay-por-el-caso-las-gardenias> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Policia Nacional del Perú (@PoliciaPeru) [X profile], *La @PoliciaPeru desplegó efectivos policiales [...]* [De @PoliciaPeru heeft politieagenten ingezet] [X post], 29/06/2025, <https://x.com/PoliciaPeru/status/1939116032985088249> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Portal Estadístico, *Tipos de población* [Soorten populaties], s.d., <https://portalestadistico.warminan.gob.pe/tipos-de-poblacion/> [geraadpleegd op 13/02/2026]

Promsex, *Corte Superior de Justicia de Lima emite sentencia por discriminación agravada basada en orientación sexual* [Het Hooggerechtshof van Lima doet uitspraak in een zaak van zware discriminatie op grond van seksuele geaardheid], 06/02/2023, <https://promsex.org/corte-superior-de-justicia-de-lima-emite-sentencia-por-discriminacion-agravada-basado-por-motivos-de-orientacion/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Promsex, *Informe Anual LGBTI 2023* [LGBTI-jaarverslag 2023], 04/2024, <https://promsex.org/wp-content/uploads/2024/05/InformeAnualLGBTI2023.pdf> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Promsex, *Los costos de la discriminación en el proyecto de vida de la población LGBTIQ+ en el Perú* [De gevolgen van discriminatie voor de levensloop van de LGBTIQ+-bevolking in Peru], 07/2025, <https://promsex.org/wp-content/uploads/2025/10/CostosDiscriminacionLGBTIQ-1-4.pdf> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Promsex, *Organizaciones demandan al Minsa por desabastecimiento de medicamentos para el VIH* [Organisaties spannen een rechtszaak aan tegen het ministerie van Volksgezondheid vanwege een tekort aan hiv-medicijnen], 02/12/2024, <https://promsex.org/organizaciones-demandan-al-minsa-por-desabastecimiento-de-medicamentos-para-el-vih/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Promsex, *Población LGBTIQ del Perú en riesgo por desacato de fallo de Corte IDH* [LGBTIQ-bevolking in Peru loopt gevaar door niet-naleving van uitspraak van het Inter-Amerikaanse Hof voor de Rechten van de Mens], 30/08/2025, <https://promsex.org/poblacion-lgbtiq-del-peru-en-riesgo-por-desacato-de-fallo-de-corte-idh/> [geraadpleegd op 03/02/2026]

Promsex, *Resumen ejecutivo - Los costos de la discriminación en el proyecto de vida de la población LGBTIQ+ en el Perú* [Samenvatting - De gevolgen van discriminatie voor de levensloop van de LGBTIQ+-bevolking in Peru], 07/2025, <https://promsex.org/wp-content/uploads/2025/10/Resumen-ejecutivoCostosDiscriminacionLGBTIQ-1-3.pdf> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Promsex, *Salud, derechos y acceso a procedimientos de afirmación de género en jóvenes trans y no binaries en Lima e Iquitos* [Gezondheid, rechten en toegang tot genderbevestigende behandelingen voor trans- en non-binaire jongeren in Lima en Iquitos], 02/2026, <https://promsex.org/wp-content/uploads/2026/02/INFORME-FINAL-CONSENTIDO-LIBRO-COMPLETO-02022026-1.pdf> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Promsex, *Barreras, preconceptos y entendimiento de las necesidades de salud de la población LGBTI en profesionales de salud de los servicios especializados en VIH y medicina interna de 4 establecimientos básicos de salud del primer nivel de atención (PNA)* [Belemmeringen, vooroordelen en inzicht in de gezondheidsbehoeften van de LGBTI-bevolking bij zorgverleners van gespecialiseerde diensten op het gebied van hiv en interne

geneeskunde in vier eerstelijnsgezondheidscentra (PNA)], 03/2024, <https://promsex.org/wp-content/uploads/2024/03/Informe-barreras-PNA.pdf> [geraadpleegd op 05/03/2026]

Promsex, *Informe sobre Derechos LGBTIQ+ en el Perú: cuando el estado retrocede, la violencia avanza – 2025* [Rapport over LGBTIQ+-rechten in Peru: wanneer de staat terugtrekt, neemt het geweld toe – 2025], 12/2025, <https://promsex.org/wp-content/uploads/2025/12/Informe-sobre-Derechos-LGBTIQ-2025-Peru.pdf> [geraadpleegd op 13/01/2026]

Promsex, *Necesidades y barreras de jóvenes LGBTI para el uso de servicios de SSR y medicina interna en Lima e Iquitos* [Behoeften en belemmeringen voor LGBTI-jongeren bij het gebruik van diensten op het gebied van seksuele en reproductieve gezondheid en interne geneeskunde in Lima en Iquitos], 03/2024, https://promsex.org/wp-content/uploads/2024/03/Informe-Barreras-2_Lima_Iquitos-1.pdf [geraadpleegd op 03/03/2026]

Red de Colectivos Americanos de Homres Trans y Personas disidentes de Género femenino Asignado al Nacer (REDCAHT+) , *Investigación sobre salud transmasculina en Bolivia, Brasil, Ecuador y Perú* [Onderzoek naar de gezondheid van transmannen in Bolivia, Brazilië, Ecuador en Peru], 2025, <https://drive.google.com/drive/u/0/mobile/folders/1R2399nYD0Zb9uC6g4jTIW3lcO3CIJ-MI> [geraadpleegd op 05/03/2026]

Red de Revistas Científicas de América Latina, El Caribe, España y Portugal (Redalyc), *Images of God and their mediating role in the relationship between right-wing authoritarianism and attitudes towards homosexuality in Peruvian Catholic and evangelical believers*, 01/11/2023, <https://www.redalyc.org/journal/6723/672377231005/movil/> [geraadpleegd op 26/02/2026]

REDRESS, *REDRESS Celebra la Decisión del Tribunal Peruano que Condena a los Responsables de Tortura y Violencia Sexual Contra Azul Rojas Marín* [REDRESS is verheugd over de uitspraak van de Peruaanse rechtbank waarin de daders van foltering en seksueel geweld tegen Azul Rojas Marín worden veroordeeld], 18/12/2025, <https://redress.org/news/redress-celebra-la-decision-del-tribunal-peruano-que-condena-a-los-responsables-de-tortura-y-violencia-sexual-contra-azul-rojas-marin/> [geraadpleegd op 05/02/2026]

Regalos con Orgullo, *Turismo LGBT en Perú* [LGBT-toerisme in Peru], 06/04/2026, <https://regalos.gay/turismo-lgbt-en-peru/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

ReVista (Corrales J.), *Populist Homophobia and its Resistance: Winds in the Direction of Progress* [Populistische homofobie en het verzet daartegen: een wind van vooruitgang], 25/11/2023, <https://revista.drclas.harvard.edu/populist-homophobia-and-its-resistance-winds-in-the-direction-of-progress/> [geraadpleegd op 26/02/2026]

Revista Perú (Romani L. et al.), *Factores asociados a la no utilización de servicios de salud en personas lgbti de Perú* [Factoren die verband houden met het niet-gebruik van gezondheidsdiensten door lgbtqi-personen in Peru], 2021, <https://rpmesp.ins.gob.pe/index.php/rpmesp/article/view/6149/4256> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Salud con Lupa, *Del Congreso a la vida diaria: la ofensiva conservadora ya vulnera a niñas, mujeres y personas LGBTIQ+* [Van het congres naar het dagelijks leven: het conservatieve offensief treft nu al meisjes, vrouwen en LGBTIQ+-personen], 27/08/2025, <https://saludconlupa.com/noticias/del-congreso-a-la-vida-diaria-la-ofensiva-conservadora-ya-vulnera-a-ninas-mujeres-y-personas-lgbtqi/> [geraadpleegd op 27/02/2026]

Sin Violencia LGBTIQ+, *Homicides of LGBTIQ+ People in Latin America and the Caribbean. Annual Report 2024*, 08/2025, <https://sinviolencia.lgbt/wp-content/uploads/2026/01/lgbtiq-homicides-report-2024-latin-america.pdf.pdf> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Sin Violencia LGBTIQ+, *Legal framework: Homicides against LGBTIQ+ people – No LGBTIQ+ Violence*, 11/2022, <https://sinviolencia.lgbt/marco-juridico-homicidios-contra-personas-lgbtqi/> [geraadpleegd op 03/02/2026]

Sin Violencia LGBTIQ+, *Violencia letal contra personas trabajadoras sexuales LGBTIQ+* [Dodelijk geweld tegen LGBTIQ+-sekswerkers], 12/2025, <https://sinviolencia.lgbt/wp-content/uploads/2025/12/violencia-contra-trabajadores-sexuales-lgbti.pdf> [geraadpleegd op 13/02/2026]

Socios en Salud, *Mes del Orgullo LGBTIQ+: los retos pendientes en el sistema de salud* [LGBTIQ+-Pride-maand: de uitdagingen die nog in de gezondheidszorg liggen], 07/06/2023, <https://sociosensalud.org.pe/noticias/mes-del-orgullo-lgbtiq-los-retos-pendientes-en-el-sistema-de-salud> [geraadpleegd op 29/04/2026]

SwissInfo (SWI), *La primera marcha trans de Perú alza la voz ante "políticas medievales" y estigmatización* [De eerste transmars in Peru laat van zich horen tegen "middeleeuwse beleidsmaatregelen" en stigmatisering], 29/03/2026, <https://www.swissinfo.ch/spa/la-primera-marcha-trans-de-peru-alza-la-voz-ante-politicas-medievales-y-estigmatizacion/91175641> [geraadpleegd op 29/04/2026]

The Trevor Project, *2024 Perú National Survey on the Mental Health of LGBTQ+ Young People*, 2024, https://www.thetrevorproject.org/survey-international/assets/static/2024_Peru_National_Survey_EN.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]

Trans Europe and Central Asia (TGEU), *Trans Murder Monitoring TGEU*, s.d., <https://transmurdermonitoring.tgeu.org/en/library/> [geraadpleegd op 13/02/2026]

Trans Europe and Central Asia (TGEU), *Trans Murder Monitoring 2025 reveals new trend in anti-trans violence: Systematic targeting of activists and movement leaders*, 12/11/2025, <https://tgeu.org/trans-murder-monitoring-2025-reveals-new-trend-in-anti-trans-violence-systematic-targeting-of-activists-and-movement-leaders/> [geraadpleegd op 13/02/2026]

Transformar, *Mujeres Trans: Barreras para una Salud Integral - Situación de salud de las mujeres trans durante la pandemia y pospandemia en lima. Acceso a servicios de salud y vacunación 2020-2021* [Transvrouwen: belemmeringen voor integrale gezondheidszorg – De gezondheidssituatie van transvrouwen tijdens en na de pandemie in Lima. Toegang tot gezondheidszorg en vaccinatie 2020-2021], 06/2024, https://transformar.org.pe/wp-content/uploads/2024/06/Mujeres_trans_barreras_salud_integral_2023-lqnkro.pdf [geraadpleegd op 29/04/2026]

United Nations High Commissioner for Refugees (UNHCR), *Richtlijnen inzake internationale bescherming nr. 9*, 23/10/2012, <https://www.refworld.org/cgi-bin/texis/vtx/rwmain/opensslpdf.pdf?reldoc=y&docid=602a62484> [geraadpleegd op 06/06/2023]

United Nations High Commissioner for Refugees (UNHCR)/ Organization of American States (OAS), *Regional study on late birth registration, issuance of nationality documents and statelessness: Standards, best practices, barriers and challenges in Argentina, Bolivia, Chile, Colombia, Costa Rica, Ecuador, Guatemala, Mexico, Panama, Paraguay, Peru, Dominican Republic, and Uruguay*, 12/2020, <https://www.acnur.org/sites/default/files/legacy-pdf/61a977704.pdf> [geraadpleegd op 15/01/2026]

United States Department of State (USDOS), *Peru - United States Department of State*, 2023, <https://www.state.gov/reports/2023-country-reports-on-human-rights-practices/peru/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Universidad Continental, *¿Por qué celebramos el orgullo en Perú?: Historia LGBTI en Perú y sus avances* [Waarom vieren we Pride in Peru?: De geschiedenis van de LGBTI-gemeenschap in Peru en de vooruitgang die is geboekt], 23/06/2023, <https://estudiantes.ucontinental.edu.pe/noticias/por-que-celebramos-el-orgullo-en-peru-historia-lgbti-en-peru-y-sus-avances/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

Washington Office on Latin America (WOLA), *Peru Has a New President, But Fujimori's Election Lie Imperils Democracy*, 20/07/2021, <https://www.wola.org/analysis/peru-has-new-president-fujimori-imperils-democracy/> [geraadpleegd op 24/02/2026]

Wayka, *Mes del Orgullo: comunidad LGTBIQ+ andina y amazónica en el Perú* [Pride-maand: de LGTBIQ+-gemeenschap in de Andes en het Amazonegebied in Peru], 27/06/2024, <https://wayka.pe/mes-del-orgullo-comunidad-lgtbiq-andina-y-amazonica-en-el-peru/> [geraadpleegd op 29/04/2026]

XE, *1 PEN to EUR - Peruaanse soles to Euro's Exchange Rate*, s.d., <https://www.xe.com/nl/currencyconverter/convert/> [geraadpleegd op 29/04/2026]